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Vážení spoluobčané, nejdříve mi dovol-
te ocenit význam hlavních kulturních akcí 
pořádaných městem, a to „Mladé Hilma-
rovo Kopidlno“ a „Vzhůru, Kopidlno!“, ko-
naných v květnu letošního roku. První akce 
se stala již tradicí, konal se 22. ročník. Ce-
ním si úrovně přípravy a zabezpečení této 
tradiční akce a věřím, že ani Vás bohatý 
program a úroveň vystupujících mládež-
nických skupin a mažoretek nezklamaly.

Druhá akce „Vzhůru, Kopidlno!“ se 
v novodobé historii města konala podruhé 
a soudě dle účasti a ohlasů těch, kteří se jí 
zúčastnili, věřím, že se tato kulturní akce 
stane tradiční. Uvedená kulturní akce byla 
plná zajímavých nápadů a svým rozmani-
tým a bohatým obsahem přispěla k sezná-
mení (nebo u některých spoluobčanů při-
pomenutí) s historií města a skutečnostmi, 
které byly a jsou pro město charakteristic-
ké. Letos tato akce navazovala na oslavy 
60. výročí Střední školy zahradnické. Touto 
cestou chci poděkovat paní ředitelce školy 
Ing. Lence Noskové a jejím zaměstnancům 
za uspořádání této významné a zajímavé 
akce, protože přispěla k propagaci ne-
jen střední zahradnické školy, ale i města 
Kopidlno. Zároveň účastníci navazující 
akce „Vzhůru, Kopidlno!“ měli možnost 
se seznámit s historií školy a zámku a vy-
užít krásné prostředí zámeckého parku 
a „palmovníku“. Poděkování patří i všem 
organizátorům, pořadatelům, partnerům, 
sponzorům a vystupujícím skupinám a 
jednotlivcům zajímavé akce „Vzhůru, Ko-
pidlno!“, která se konala v odpoledních a 
nočních hodinách poslední květnový den.

 pokračování na straně 4

Společné slavnostní vyřazení žáků 9. tříd ZŠ a absolventů MŠ uspořádala letos poprvé kopidlenská 
škola. Fotoreportáž z události odehrávající se v zaplněné sokolovně najdete na straně 11.

Šedesáté výročí trvání oslavila posled-
ní květnový den kopidlenská zahradnická 
škola. V prostorách zámku a parku při této 
příležitosti přivítala řadu svých absolventů 
a hostů.

Zahradnická škola

slavila 60. výročí

Náhled do historie zahradnické školy v Kopidl-
ně najdete na straně 18

15. srpna
Pivní slavnosti Kopidlno
areál u čerpací stanice

16. srpna
Bluegrass & country festival
areál u čerpací stanice

13. září
Kopidlenské posvícení
náměstí

4. října
Předvolební fotbálek
fotbalové hřiště

11. října
Kopidlenský kvítek
zámek, park

Podrobný přehled akcí na straně 5

Kam za zábavou v sezóně 2008
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Byty dokončí v listopadu

Rekonstrukcí nebytových prostor v prv-
ním patře bývalého zdravotního střediska 
v Kopidlně na náměstí vznikne 5 nájemních 
bytů pro příjmově vymezené osoby (což 
je osoba, která prokáže, že její průměrný 
měsíční příjem v období 12 kalendářních 
měsíců před uzavřením nájemní smlouvy 
nepřesáhl 0,8násobek průměrné měsíční 
mzdy). Velikost bytů se pohybuje od 35 do 
52 m2; tři byty budou 1+kk a 2 budou 2+kk. 
Všechny byty budou mít obývací pokoje 
volně propojené s kuchyňským koutem, 
samostatné WC, koupelny, budou vytápěny 
společným plynovým kotlem.

Rekonstrukci provádí 6rma Hospodářské 
stavby Hradec Králové, která ve výběrovém 
řízení na dodavatele zvítězila. Za práce 
město zaplatí 4,45 milionu korun, z toho 
2,75 milionu činí dotace ze Státního fondu 
rozvoje bydlení.

Práce budou dokončeny v listopadu le-
tošního roku.                                                   (kl)

SBÍRALI ZKUŠENOSTI Na Městském úřadě v Kopidlně každoročně vykonávají praxi 

studenti středních škol. Letos bylo praktikantů šest a na úřad přišli sbírat zkušenos-

ti z Masarykovy obchodní akademie Jičín, Obchodní akademie Hořice a Gymnázia a 

Střední odborné školy Jilemnice. Praktikanti většinou stráví jeden den v každém oddě-

lení městského úřadu, získají informace o činnostech oddělení a dostanou konkrétní 

pracovní úkoly.

Řadu soutěží a atrakcí si mohly užít 
děti v sobotu 7. června v Kopidlně, kdy 
probíhaly každoroční Slavnosti sluno-
vratu – dětský den. Program pro malé 
i větší děti začal dopoledne malováním 
křídami na silnici v Tyršově ulici u školy. 
Tři nejúspěšnější výtvarníci ve třech ka-
tegoriích (předškoláci, mladší žáci, star-
ší žáci) byli odměněni diplomy a dalšími 
cenami.

Odpolední program probíhal na fot-
balovém hřišti, kde si děti vyzkoušely 
řadu soutěží, například lov rybiček, há-
zení kroužky, koloběžka, připraven byl 
skákací hrad, airsoftová střelnice, lous-
káček na postřeh nebo facepainting 
(malování na obličej). Za doprovodu 
hudby programem prováděli Jiří Balarin 
a Roman Novák.

Pořadatelé Slavností slunovratu dě-
kují sponzorům, kterými jsou Česká 
spořitelna, Poštovní spořitelna a cukrár-
na paní Knížkové.                                     (kl)

Slavnosti slunovratu
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V květnu jsme vítali nové občánky

Stejně jako jarní sluníčko svítila očka dětí při slavnostním vítání občánků, které v květnu proběh-
lo v obřadní síni Městského úřadu Kopidlno. Přivítali jsme na svět tyto děti: Kačenku Dvořáko-
vou, Viktorku Bachus, Rozárku Komárkovou, Janíčka Michala a Adélku Šmídovou. Poděkování 
patří dětem ze základní školy, které si s paní učitelkou Podzimkovou opět připravily pro tuto 
příležitost pěkné vystoupení ozvláštněné i pohádkovou písničkou. Přivítané děti letos poprvé 
obdrží jako vzpomínku na tento výjimečný den dárek od městského úřadu – DVD s nahrávkou 
celého obřadu. Narozeným dětem přejeme šťastné vykročení do života.             Růžena Horynová

Pomník padlých hrdinů
v parku se dočkal opravy

V druhé polovině měsíce dubna probíha-
ly opravy poškozeného hrobu v zámeckém 
parku v Kopidlně. Jedná se o pietní místo se-
stávající se  ze tří hrobů s pamětní deskou.

Opravy byly prováděny na základě upo-
zornění na poškozený hrob, přičemž Krajská 
hygienická stanice KHK provedla místní šet-
ření a  stanovila termín ukončení oprav do 
konce 1. pololetí roku 2008.

Zaměstnanci místního hospodářství 

v Kopidlně pan Kout a pan Pekárek provedli 
demontáž náhrobních desek a pískovco-
vých kamenů mezi  hroby, nestabilní části 
podkladu odstranili, po obvodu vybudovali 
nový základ. Následně byly desky usazeny a 
utěsněny, rovněž byly  usazeny pískovcové 
kameny mezi hroby, pomník byl očištěn a 
bylo obnoveno písmo. Opravy poškozeného 
hrobu byly ukončeny 2. května  2008.

                                                            Hana Palečková

Každoroční soutěžní přehlídka mlá-
dežnických dechových hudeb Mladé 
Hilmarovo Kopidlno probíhala letos 
o sobotním odpoledni 24. května na 
náměstí za účasti hudebníků ze zá-
kladních uměleckých škol z Ledče nad 
Sázavou a Chlumce nad Cidlinou a or-
chestru Junior Praha.

Kromě hudebních těles se předvedly 
místní mažoretky Stonožka a sólovým 
vystoupením program zpestřily Klárka 
Chaloupská a Lucka Švábeňská a sestry 
Eliška a Monika Novákovy z Rožďalovic 
se představily jako duo. Svým vystou-
pením přispěl k dobré atmosféře od-
poledne bělohradský folklórní soubor 
Hořeňák.

Své sympatie měli možnost opět vy-
jádřit posluchači hlasováním v anketě 
Cena posluchače, kterou si z 22. roč-
níku soutěžní přehlídky odvezli mladí 
umělci z Chlumce nad Cidlinou, které 
přijely do Kopidlna podpořit i jejich 
domácí mažoretky.                               (kl)

V Kopidlně opět 

zněla dechovka
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Kopidlno čekají stavby chodníků a komunikací

Výstavba vodovodu začíná
Nyní přejdu na oblast rozvoje města a 

důrazem na investiční výstavbu, abych Vás 

informoval, jak jsou plněny jednotlivé zá-

měry.

V oblasti životního prostředí začíná reali-

zační etapa výstavby vodovodu v Drahora-

zi po obdržení dotace kraje ve výši 1,6 mil. 

Kč. Akce by v souladu se smlouvou měla být 

dokončena do konce roku včetně přípojek 

uživatelů, kteří se rozhodli přípojku udělat 

souběžně s výstavbou hlavního vodovodní-

ho řadu.

Vodovod ve Pševsi bude realizován při-

bližně o měsíc později tak, aby stavba 

byla provedena též do konce roku s tím, že 

zkušební provoz a kolaudace proběhnou 

v 1. kvartálu roku 2008. Na vodovod 

v Pševsi jsme též získali dotaci, i když ne ve 

výši, kterou jsme plánovali. Z ministerstva 

zemědělství jsme obdrželi dotaci ve výši 

50 % celkových nákladů, což představuje 

cca 4,15 mil. Kč, a dále se na financování 

bude podílet kraj 10 % z celkových nákladů, 

zbytek bude uhrazen z rozpočtu města.

Na Ledkovách byl zahájen hydrogeolo-

gický průzkum s vrty ve vybraných lokali-

tách a na jeho základě bude rozhodnuto o 

dalším postupu a dopracování projektové 

dokumentace. Pokud výsledky průzkumu 

budou příznivé, požádáme o dotaci na re-

alizaci vodovodu a následně výstavbu pro-

vedeme, ale to bude až v roce 2009.

Skládka, kanalizace, ČOV
Před dokončením je legalizace skládky 

na Osouši, a to jak zpracování projektové 

dokumentace, tak provozních řádů a ostat-

ních náležitostí. Na ukládání stavební sutě 

a zeminy jsme již povolení (rozhodnutí) 

obdrželi, povolení k ukládání biologických 

odpadů očekáváme do konce června 2008. 

Ukládání uvedených odpadů bude dle sta-

novených podmínek umožněno jak obča-

nům, tak právnickým subjektům.

V druhé polovině roku zahájíme zpraco-

vání studie na odkanalizování obcí Pševes, 

Drahoraz a Mlýnec tak, abychom v roce 

2009 mohli zpracovat dokumentaci pro 

územní a stavební řízení a dále opět žádat 

o dotaci na výstavbu z Evropských fondů.

Největší akce v oblasti životního prostředí, 

ale i města, tj. výstavba čistírny odpadních 

vod se sběrači a rekonstrukce kanalizačních 

řadů v ul. Vackova a Hilmarova s celkovým 

objemem finančních prostředků ve výši 

více než 70 mil. Kč, je před rozhodnutím o 

přidělení dotace z Operačního programu 

životního prostředí z Evropských fondů. Po 

více než roční přípravné etapě, která stála 

nemalé úsilí, máme za sebou územní řízení, 

stavební řízení a zpracování a odevzdání 

dokumentace k žádosti o dotaci. Pokud bu-

deme úspěšní a dotaci získáme ve výši více 

než 80 % z celkových nákladů, tak bude vý-

stavba zahájena ještě v tomto roce.

Komunikace a chodníky
V oblasti komunikací (silnice, chodníky) 

kromě dílčích oprav, které provádíme vlast-

ními silami, je připravena rekonstrukce ko-

munikace a nástupiště u nádraží ve výši cca 

1 mil. Kč. Na tuto rekonstrukci jsme obdrželi 

dotaci z kraje ve výši 700 tis. Kč. Je před-

poklad ukončení rekonstrukce na podzim 

tohoto roku. Uvedeným opatřením, po vý-

stavbě peronů a opravě drážní budovy, se 

podstatně zlepší podmínky pro cestování 

vlakem, ale i možnosti napojení autobuso-

vé dopravy. Dále se připravuje rekonstrukce 

chodníků v ul. Jičínská od mostu přes Mrli-

nu k železničnímu přejezdu. Jsme v jednání 

s Telefónikou, která má záměr pod chod-

níkem, ale i po druhé straně komunikace 

uložit telefonní kabel, o její spoluúčasti na 

rekonstrukci chodníku. Pokud splní naše 

požadavky, tak do konce roku bude chod-

ník nový. Dále chceme tento chodník vy-

budovat i za tratí až k posledním rodinným 

domům nebo případně vybudovat cyklos-

tezku do Pševse. Uvedený záměr budeme 

projednávat s Ředitelstvím silnic a dálnic, 

jaké jsou možnosti této výstavby, ale též 

budeme hledat možnosti získaní finanč-

ních prostředků na vlastní realizaci. V letoš-

ním roce bychom chtěli opravit komunikaci 

v ul. Nerudova a též zpevnit komunikaci 

U Bažantnice s pomocí občanů, kteří inicia-

tivně nabízí svoji spoluúčast. Ještě v tomto 

roce zahájíme přípravu projektu výstavby 

komunikací na náměstí a v ul. Hilmarova a 

Vackova. Protože se bude jednat o projekt 

v desítkách miliónů, budeme hledat mož-

nosti financování z Evropských fondů.

Další výstavba na škole
Další prioritou výstavby je pokračování 

rekonstrukce a výstavby školního areálu. 

Máme podanou žádost o dotaci z Regio-

nálního operačního programu NUTS II Se-

verovýchod na výstavbu víceúčelové spor-

tovní haly v objemu finančních prostředků 

ve výši více než 30 mil. Kč. Jsme přesvědče-

ni, že dokumentace k žádosti je zpracová-

na dobře a splňuje stanovená kritéria, ale 

bude záviset na hodnocení „pánů z kraje“ 

zastoupených v regionální radě, zda měs-

to Kopidlno podpoří, nebo ne. My už jsme 

udělali vše, co bylo v našich silách. Pokud 

dotaci obdržíme, zahájíme výstavbu nepro-

dleně a je možné, že do konce roku stavba 

bude zrealizována.

Dále jsme opětovně podali žádost na vý-

stavbu vstupu a šaten základní školy na mi-

nisterstvo financí v celkové výši financí cca 

17 mil. Kč. Na podzim tohoto roku uvidíme, 

zda panu ministru Kalouskovi a této vládě 

zůstanou nějaké peníze pro rozvoj měst a 

obcí a jejich základních škol.

Výstavba pěti bytů v čp. 90 (v bývalém 

zdravotním středisku) s využitím dotace 

Státního fondu rozvoje bydlení pokračuje 

v souladu s harmonogramem a je předpo-

klad ukončení do konce roku.

Pokračují jednání s potenciálními inves-

tory v oblasti „malé a velké průmyslové 

zóny“, o jejichž výsledcích Vás budu infor-

movat v dalším čísle Kopidlenských listů 

včetně dalších investičních iniciativ města.

Josef Táborský, starosta Kopidlna

(mezititulky KL)

pokračování ze strany 1

Příjemné prožití času prázdnin a dovole-
ných přeje čtenářům Kopidlenských listů 
redakční rada a Městský úřad Kopidlno
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Kopidlno se dočkalo rekonstrukce
nádraží, bude i příjezdová silnice

Již od roku 1986 se zástupci obce a želez-
niční stanice v Kopidlně snažili přesvědčit 
vedení Českých drah o potřebnosti opra-
vy budovy stanice, přilehlých prostorů a 
zvýšených nástupišť. Až s nástupem p. Tá-
borského do funkce starosty se věci začaly 
posouvat kupředu. V říjnu 2007 začaly pří-
pravné práce na výstavbě zvýšených nástu-
pišť. Podmínkou výstavby byla spoluúčast 
města. Zastupitelé schválili příspěvek ve 
výši 100 tisíc korun. V únoru 2008 byla akce 
zhruba za 1 milion hotova.

V té době se začala rozbíhat další akce na 
nádraží, ve kterou už skoro nikdo nedoufal, 
a to kompletní rekonstrukce budovy včetně 
výměny oken, dveří a střechy. Rekonstrukce 
proběhla i uvnitř budovy. Bylo vybudováno 
nové sociální zázemí a nocležny pro perso-
nál a v nově opravené čekárně veřejné WC 
s bezbariérovým přístupem. Příprava této 
akce začala již v roce 2004, kdy zástupci ČD 
uznali, že stav budovy je špatný. Ovšem se-
hnat peníze na tuto nákladnou akci se po-
dařilo až v letošním roce. O3ciální předání 
stavby proběhlo 9. června 2008.

A třešničkou na dortu by mělo být vybu-
dování nové příjezdové silnice k nádraží. 
Městu se podařilo získat dotaci od Králo-
véhradeckého kraje ve výši 700 tisíc korun, 
která však na celou akci nestačí, a bude pro-
to nutná i spoluúčast města. Zahájení prací 
bylo naplánováno na konec června.

Ladislav Komárek

Pivní slavnosti Kopidlno 2008

15. srpna 2008

…pro všechny příznivce pivního moku a dobré 
zábavy
8 druhů točených piv z nabídky pivovaru Plzeň-
ský Prazdroj, a. s., včetně nového polotmavého 
piva Master. Pro děti bude zajištěna točená ori-
ginální Kofola.
Pro dospělé je připravena řada soutěží s pivní te-
matikou, pro děti bude k dispozici zábavné vyži-
tí včetně skákacího hradu a airsoftové střelnice.
Po celý den je zajištěn doprovodný program za-
hrnující vystoupení rockových kapel.
Celodenní vstupné dospělí 99 Kč, děti nad 
140 cm a důchodci 49 Kč, děti do 140 cm v do-
provodu a ZTP-T zdarma. Akce se koná u ČS Ro-
binOil (směrem na Poděbrady).
Vstupenky je možno zakoupit v předprodeji 
s výraznou slevou.
Informace i předprodej na www.silenysvet.cz

Bluegrass & country festival

16. srpna 2008

…po kratší odmlce obnovujeme tradici blue-
grassového festivalu v Kopidlně.

Vystoupí známé kapely: Good Will, GrassCount-

ry Drive, Vabank Unit, BlueGate, Monogram, COP 
a Druhá Tráva.
Večer bude akce pokračovat country bálem 
v podání skupin Minaret a GrassPark.
Po celý den bude připraveno i další vyžití pro do-
spělé i děti jako například střelba z luku a kuší, 
skákací hrad, dětské motorové čtyřkolky.
Celodenní vstupné dospělí 249 Kč, děti nad 
140 cm a důchodci 149 Kč, děti do 140 cm 
v doprovodu a ZTP-T zdarma. Akce se koná u ČS 
RobinOil (směrem na Poděbrady).

Vstupenky je možno zakoupit v předprodeji 
s výraznou slevou.
Informace i předprodej na www.silenysvet.cz

Kopidlenské posvícení

13. září 2008

Tradiční posvícení na náměstí v Kopidlně
vstup ZDARMA

Předvolební fotbálek

27. září 2008

Akce místní organizace sociální demokracie 
s mažoretkami, pivem za 10 Kč, klobáskou nebo 
guláškem za 10 Kč a hudebním doprovodem.
…v lítém mači se utkají socani a hasiči

Zábava se najde i pro menší diváky - dětské 
atrakce.
Všechny vás čekáme od 13.30 do 16 hod na míst-
ním fotbalovém hřišti.
Pořádá MO ČSSD Kopidlno za podpory OVV 
ČSSD Jičín za podpory OVV ČSSD Jičín a KVV 
ČSSD Hradec Králové.
vstup ZDARMA

Kopidlenský kvítek

11. října 2008

15. ročník mezinárodní soutěže zahradnických 
škol a učilišť
- prodejní výstava zahradnických potřeb, výrob-
ků a výpěstků
- předvádění odborných dovedností, aranžo-
vání
- prodej hrnkových květin a trvalek
- den otevřených dveří, informace o studiu
- prohlídka zámeckých místností s květinovou 
výzdobou
- prohlídka palmového skleníku
- prohlídky soutěžních prací

Akce se koná v zámku a zámeckém parku od 
9 do 17 hod.
vstupné 0-50 Kč

Kam za zábavou v Kopidlně v sezóně 2008
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Kopidlno poprvé hostilo krajskou

včelařskou soutěž mladých
Vůbec poprvé v his-

torii hostilo Kopidlno 
nejlepší mladé včela-
ře Královéhradeckého 
kraje v oblastním kole 
soutěže Zlatá včela. Sje-
lo se k nám 20 včelařů 
do 15 let, kteří se utkali 
ve vědomostním testu, 
v poznávání rostlin a 
včelařských pomůcek. 
Jasným vítězem se stali 
žáci z Dubence u Dvo-
ra Králové, kteří vyhráli 
všechny věkové katego-
rie. Z našich byl nejúspěšnější Michal Hlou-
šek na 6. místě. Oživením byla účast třech za-
čínajících děvčat z Běchar, vedených panem 
A. Erbenem. Ceny vítězům předal předseda 
Komise mládeže včelařského svazu Dr. Ivan 

Bělohlávek. Soutěžní 
dopoledne bylo zakon-
čeno dobrým obědem, 
připraveným ve školní 
kuchyni základní školy.

Odpolední volný 
program proběhl v ko-
pidlenském zámku, zá-
sluhou místní zahrad-
nické školy. V rámci 60 
let existence školy se 
o její historii účastníci 
dozvěděli od pana Jiří-
ho Šourka. Prohlédli si 
park a palmový skleník, 

zasoutěžili si v orientačním závodě na téma 
Historie Kopidlna. Celá akce skončila slad-
kou odměnou v cukrárně na náměstí. Den 
mladých včelařů se v našem městě po všech 
stránkách vydařil.                                          (osu)

Pan Jiří Šourek provází účastníky včelař-
ské soutěže kopidlenským zámkem

Pohled do školní jídelny při zahájení setkání včelařů

Odměna od myslivců
zamířila do Kopidlna

Na pěkný zážitek jsem si přišla se 

svojí žákyní Nikolou Hoang, když jsme 

byly pozvány do Jičína na vyhodnoce-

ní soutěže Myslivci a životní prostře-

dí, pořádané Okresním mysliveckým 

spolkem. Účastnilo se jí skoro 300 dětí, 

které byly rozděleny do tří věkových 

kategorií. Nikola byla oceněna na 3.-4. 

místě mezi žáky 3.-5. ročníku. Na sním-

ku úspěšná výtvarnice se svým výtvar-

ným dílkem, se kterým byla v tak po-

četně obsazené soutěži úspěšná.

Alena Říhová

Nikola Hoang s cenami za umístění ve 
výtvarné soutěži.

Ledkov - Chuť na vepřové zřejmě dostal 
v noci ze středy na čtvrtek 5. června ne-
známý zloděj, který se vloupal do objek-
tu vepřína v osadě Ledkov, kde následně 
v jednom z kotců usmrtil tři jatečná pra-
sata, která nechal vykrvácet a poté odci-
zil. Svým jednáním způsobil škodu ve výši 
nejméně 10 tisíc korun.

Ledkov - Ve čtvrtek 1. května jel v odpo-
ledních hodinách třicetiletý řidič na mo-
tocyklu Kawasaki Ninja po silnici ve smě-
ru od Libáně na Kopidlno. V obci Ledkov 
nezvládl vlivem nepřiměřené rychlosti 

jízdy řízení, vyjel vpravo mimo komunika-
ci, kde narazil do domu a jeho oplocení. 
Vliv alkoholu byl u lehce zraněného mo-
tocyklisty vyloučen dechovou zkouškou. 
Na výzvu policistů nebyl řidič schopen 
předložit potřebné doklady k řízení moto-
cyklu. Navíc se jednalo o motocykl, který 
nebyl přihlášen, neměl sjednáno pojiště-
ní odpovědnosti z provozu vozidla a ani 
umístěná horní část zlomené registrační 
značky s neplatnou známkou technické 
kontroly nebyla v pořádku. Celková škoda 
byla vyčíslena na 73 tisíc korun.

(tm)

Z policejního zpravodajství 
na Kopidlensku
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Mažoretky z Kopidlna změří síly

s nejlepšími družstvy republiky

Letošní školní rok, pro naše mažoretky 

už osmý, pomalu končí. A končí úspěšně. 

Nechci se tady vychloubat výčtem skvě-

lých umístění v celostátních soutěžích, ale 

chci pochválit skvělou partu holek, které 

mají stejně skvělé rodiče. Myslím si, že se to 

nedá vyjádřit slovy, činy mluví za vše.

Naše družstvo se skládá z dětí tří okresů. 

Jezdí k nám děvčata z Rožďalovic, Nového 

Bydžova, Smidar, Smidarské Lhoty, Libáně, 

Městce Králové a okolních vesnic. V době 

soutěží trénujeme několikrát týdně a je-

nom zásluhou obětavých rodičů je vždycky 

tým kompletní.

Jak jste jistě viděli na každoročně konané 

slavnosti dechových hudeb, naše děvčata 

si dovedou poradit i s hudbou, kterou pře-

dem neslyšela. Tedy dovedou improvizova-

ně zpracovat hudbu tak, že si můžete mys-

let, jak jsou s kapelou secvičeny. Potkávají 

se však až před diváky.

Co k tomu více říci? Jen asi tolik, že slova 

nestačí. Jen pilná a obětavá práce, a hlavně 

skvělá parta dětí a jejich rodičů. Také pod-

pora ze strany města a školy je nezanedba-

telná. Proto se ze všech sil snažíme je všude 

zodpovědně reprezentovat. A tak se nám to 

vcelku i daří. Můžeme se pochlubit pěknými 

umístěními v soutěžích, a to ne ledajakých. 

Zlato ze soutěže o pohár ze zámku pořá-

dané v Kolíně v kategorii duo vybojovaly 

sestry Novákovy také zásluhou své pečlivé 

maminky, která s nimi kromě pravidelných 

hodin v Kopidlně ještě sama trénovala ve 

škole v Rožďalovicích.

Největší soutěž je ale před námi. Postou-

pily jsme s děvčaty mezi nejlepší družstva 

naší republiky a s nimi teď změříme své 

síly. Věřte, že když někde uslyšíte o mažo-

retkách Stonožka, můžete hrdě říci: Ty jsou 

od nás z Kopidlna.

Eva Chaloupská

Pod záštitou městské knihovny Kopidl-

no proběhl ve středu 14. května 12. ročník 

tradiční celostátní veřejné sbírky Ligy proti 

rakovině: Český den proti rakovině 2008. Cí-

lem sbírky bylo za nabízené kvítky měsíčku 

lékařského získat prostředky na boj proti 

rakovině - na nádorovou prevenci, zlepšení 

kvality života onkologických pacientů, pod-

poru onkologické výchovy, výzkumu a vyba-

vení onkologických center.

Mottem sbírky je Dnešní děti - zítřejší 

svět, které poukazuje na význam očková-

ní proti rakovině děložního hrdla u dívek a 

prevence rakoviny varlat u chlapců.

„V Kopidlně nabízely květy měsíčku lékař-

ského v ulicích města dívky z 9. ročníků zá-

kladní školy, jmenovitě Aneta Ječná, Simona 

Klabanová, Klára Plíšková, Lucie Pišlová, Lu-

cie Nicarová a Kristýna Čápová, kterým patří 

poděkování stejně jako všem dárcům, kteří 

přispěli na dobrou věc. Za výbornou spo-

lupráci nejen v rámci této akce děkuji také 

řediteli školy,“ uvedla knihovnice Romana 

Komárková.

Výsledky sbírky zveřejníme v příštím čísle 

Kopidlenských listů.                                         (kl)

V Kopidlně probíhala sbírka

na boj proti rakovině

Na stránkách města www.kopidlno.cz 

jsou průběžně vyhlašovány ankety. 

Občané se tak mohou zapojit a podat 

městu informaci o tom, co si myslí a 

jaký mají názor na dění kolem sebe. 

Jsme rádi za každou reakci, která nám 

pomůže v dalším rozhodování. Pro 

srovnání uvádíme přehled výsledků 

dosud proběhlých anket.

Může mít návštěva prezidenta 

republiky vliv na rozvoj Kopidlna?

Dne 11. dubna 2007 navštívil Kopidlno 
prezident republiky Václav Klaus s chotí. 
Pomůže to Kopidlnu v dalším rozvoji?

Celkem hlasovalo 67 občanů

Ano odpovědělo 14
Ne odpovědělo 46
Nejsem si jistý (jistá) odpovědělo 7

Přispíváte při charitativních akcích?

Přispíváte při charitativních akcích v 
ulicích měst a před obchody?

Celkem hlasovalo 19 občanů

Ano odpověděli 4
Přispívám dle účelu sbírky odpovědělo 12

Ne odpověděli 3

Nové zastupitelstvo města.

Očekáváte od nového zastupitelstva 
změnu ve městě?
Celkem hlasovalo 34 občanů

Ano odpovědělo 24
Ne odpovědělo 6
Nevím odpovědělo 0

Doufám odpověděli 4

Kopidlenské listy

Čtete Kopidlenské listy?
celkem hlasovalo 40 občanů

Ano odpovědělo 28

Ne odpovědělo 12

Dominanta náměstí

Jste spokojeni s tím, že sousoší Panny 
Marie je opět dominantou Hilmarova 
náměstí?
Celkem hlasovalo 48 občanů

Ano odpovědělo 16
Ne odpovědělo 28

Je mi to jedno odpověděli 4

Platby na úřadě

Měli byste zájem platit na úřadě platební 
kartou?

Celkem hlasovalo 47 občanů

Ano odpovědělo 36
Ne odpovědělo 6
Nevím odpovědělo 5

Shrnutí výsledků anket

z internetových stránek

zpracovala mina
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Zejména na náměstí se letos odehrával 
hlavní program druhého ročníku 
společenské akce Vzhůru, Kopidlno! 
v sobotu 31. května. Pořadatelé se 
zaměřili na regionální umělce, a tak se 
mohli návštěvníci po celý večer bavit při 
vystoupeních hudebníků a zpěváků.

S kytarou vystoupila písničkářka a 
malířka Jana Betty Terlecká, nejlepší 
zpěváci z Velišského slavíčku, rocková 
kapela Metro a DJ Míra, program 
doprovodily mažoretky Stonožka. 
Organizátoři přednesli také zdravici 
čestného občana města Zdeňka 
Svěráka.

Zájemci mohli během večera 
navštívit i místní kostel, kde vystoupil 
soubor Ritornello Michaela Pospíšila 
s barokní kompozicí, nebo se projet 
loďkou po Zámeckém rybníku. Tradiční 
atrakcí zejména pro děti byl závěrečný 
ohňostroj.

Akce Vzhůru, Kopidlno! letos 
navazovala na oslavy 60 let trvání 
zahradnické školy, které probíhaly ve 
stejný den. Zájemci tak mohli navštívit 
i zámeckou výstavu vztahující se 
k památce hraběnky Elišky Šlikové nebo 
noční palmový skleník v atmosféře 
deštného pralesa.                                    (kl)

Druhý ročník
nové tradice
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Cesta z Kopidlna do čela fakulty
Rozhovor s děkankou Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 

doc. Ing. Renátou Myškovou, Ph.D.

KL: Většina občanů rodného Kopidlna asi 

ani neví o tom, že jsi byla zvolena děkan-

kou fakulty Univerzity Pardubice. Kdy 

k této události došlo a jaká byla tvoje 

cesta k tomuto prestižnímu pracovnímu 

zařazení?

Ke zvolení jako takovému došlo v listopa-
du minulého roku na základě volby Akade-
mického senátu FES Univerzity Pardubice. 
Do funkce jsem byla jmenována panem rek-
torem od 1. 1. 2008, po skončení funkčního 
období mého předchůdce.

Co se týká té cesty, byla trošku klikatěj-
ší, protože jsem vlastně asi tak před 10 lety 
naprosto změnila své odborné zaměření. 
Původně jsem totiž vystudovala Střední elek-
trotechnickou školu v Jičíně a potom obor 
Radiotechnika na Českém vysokém učení 
technickém v Praze. Po roce 1989 se situace 
změnila nejen v elektrooborech. Začala jsem 
víc pracovat v oblasti ekonomické, a protože 
mi připadalo důležité mít k tomu potřebné 
vzdělání, začala jsem studovat na Univerzi-
tě Pardubice ekonomicko-správní obor. Už 
před státnicemi mě oslovil jeden z vedoucích 
kateder, jestli bych nechtěla na škole zůstat 
jako asistentka. To mě zaujalo, protože jsem 
do roku 1995 pracovala jako učitelka od-
borných elektrotechnických předmětů, ale 
potom jsem ze školství odešla a v době té 
nabídky se mi po učení už stýskalo. To mám 
asi po tátovi. Ten byl výborným učitelem a já 
doufám, že jsem aspoň část jeho schopností 
zdědila.

No, zpátky k nástupu na univerzitu. Začala 
jsem zase učit i studovat, protože na vysoké 
škole titul inženýr nestačí. Tentokrát jsem stu-
dovala na Vysokém učení technickém v Brně 
doktorské studium v oboru Ekonomika a ří-
zení podniku. Dokončila jsem a v roce 2005 
se stala vedoucí Ústavu ekonomiky a mana-
gementu na naší fakultě. V průběhu dalších 
let jsem habilitovala na Univerzitě Tomáše 
Bati ve Zlíně, takže jsem docentkou v oboru 
Management a ekonomika podniku. A to už 
je skoro celé. Do kandidatury na děkanku mě 
tak trošku „navezli“ moji spolupracovníci.

KL: Jaké dojmy máš z prvých měsíců 

v novém postavení a jak zvládáš tak ná-

ročné role, jako je role děkanky, manželky 

a matky?

Nejvýraznější dojem mám ten, že čas straš-
ně rychle utíká. Další, že opravdových přátel 
je málo a pracovní pozice je neovlivňuje. Ale 
s funkcí na sebe nabalujete také pseudoka-
marády, kteří vás najednou ze dne na den 
mají rádi. Na druhou stranu se ale zase obje-
vují i noví odpůrci.

Co si opravdu netroufám, je posoudit, jak 
zvládám roli děkanky. Časově ano, o žádných 

pracovních restech nevím, ale celkově to 
musí posoudit asi někdo jiný než já.

Roli manželky asi zvládám. Alespoň ne-
myslím, že by se nástupem do funkce něco 
změnilo. Je to tím, že mám bezvadného 
manžela, který toleruje moje věčné studo-
vání, neomezenou pracovní dobu, služební 
cesty, psaní článků o sobotách a nedělích a 
podobně. Nikdy ale nepřebral domácí práce 
– v tom je to u nás úplně stejné jako v jiných 
rodinách. Je fakt, že když nemá vyžehlenou 
zrovna tu správnou košili, tak si prostě vezme 
jinou.

Děti máme dvě. Tedy, ony už to nejsou děti, 
protože dceři je dvacet a synovi sedmnáct. 
Oba studují a myslím si, že pochopili nutnost 
studia pro další život. Oni mě viděli tak často 
u knížky, že jim to připadá naprosto běžné.

 
KL: Mohla bys nám popsat jeden svůj běž-

ný pracovní den?

Výhodou i nevýhodou mé práce je, že kaž-
dý den je jiný a moje úkoly se obvykle v jeho 
průběhu doplňují i mění. Samozřejmě že 
ne všechny. Například v pondělí dopoledne 
jsou pravidelně schůzky vedení fakulty (to 
jsou děkanka, proděkani a tajemník fakulty). 
S vedoucími ústavů se setkávám na kole-
giu děkanky, jednou za tři týdny. Naopak se 
účastním kolegia rektora, vědeckých rad a 
zasedání senátů. 

Pokud bych přece jen měla popsat den, 
který byl v tomto semestru časově nejpravi-
delnější, tak vypadá asi takto: Ráno chodím 
do školy až na osmou hodinu, to je jedna 
z mála výhod našeho povolání. Do devíti 
přečtu e-maily, někdy to trvá i déle. Potom 
projdu došlou poštu, rozhodnu a podepíšu, 
co je třeba. Obvykle mezi tím vyřizuji nějaké 
telefony. Potom řeším operativní věci – třeba 
s vedoucím některého z ústavů, s jednotlivý-
mi proděkany, někdy se studenty. Odpoled-
ne mám konzultační hodiny pro studenty. Ty 
sice nesouvisejí s děkanskou funkcí, ale mají 
význam pro moji výuku studentů a vedení 

bakalářských a diplomových prací. Konzulta-
ce mám do půl čtvrté. Pak mi začíná výuka, 
která končí v šest hodin. Většinou se ještě 
vracím na děkanát vyřídit ty e-maily, které 
jsem nestihla dopoledne. Takto nějak vypadá 
„klidný“ den, kdy nejsou ve škole zahraniční 
návštěvy, neblíží se termín podání grantů, 
nejsou mezifakultní jednání apod.

KL: Jak vzpomínáš na rodné Kopidlno? Na 

základní školu, kterou jsi tu absolvovala, 

a přátele, které tu nejspíš ještě máš?

Kopidlno mám ráda. Vyrostla jsem tu a 
mám tu maminku. Taky tu žili všichni moji 
prarodiče a táta tu dělal řadu let místostaros-
tu a nějaký čas také zastupujícího starostu. 
Jsem na něho hrdá, protože měl velký podíl 
na tom, že město získalo budovu dnešního 
zdravotního střediska a že se opravila bu-
dova 1. stupně základní školy. To už dnes 
asi spousta kopidleňáků ani neví. Ptáte se 
na kamarády - bohužel hodně kamarádů se 
odstěhovalo, podobně jako já, ale někteří tu 
zůstali. Asi nejvíc se vídám se spolužáky ze 
základky. Máme i docela prima srazy, takže o 
sobě víme i po letech. Na školu se vzpomí-
ná nejvíc asi právě na těch setkáních. Moje 
vzpomínky jsou různé – bylo tu dost učitelů, 
které jsem měla ráda, ale i takoví, které jsem 
„nemusela“. Ráda vzpomínám na kroužky 
- taneční s p. učitelkou Čapkovou někdy na 
1. stupni, a potom na šachy, které jste vedl se 
svojí manželkou. Na co vzpomínat nechci, ale 
na co zapomenout nejde, to je špatný posu-
dek, který jsem dostala, když jsem se hlásila 
z osmičky na gymnázium. Vůbec nešlo o to, 
jestli něco umím, ale o to, že můj táta byl 
v nepřízni KSČ a neměl v Kopidlně jen samé 
přátele... Naštěstí pro mě přišel příští rok na 
kopidlenskou školu nový ředitel a ten byl víc 
pedagog než politicky angažovaný. Na dru-
hou stranu ale musím přiznat, že mi ti, co ten 
posudek psali a schvalovali, vlastně pomohli. 
Už jsem se nepřihlásila na gymnázium, ale 
na průmyslovku – a to byly moc pěkné čtyři 
roky.

KL: Dosáhla jsi v poměrně mladém věku 

vysokého pracovního postavení. Je ještě 

něco, co tě motivuje do budoucna, čeho 

bys chtěla ještě v životě dosáhnout?

Zas tak mladá nejsem, je mi 45. Jsem spo-
kojená se současným stavem a uvidíme, co 
bude za čtyři roky, až skončí moje funkční 
období. Teď chci skloubit povinnosti děkan-
ky s kvalitní výukou, protože své zaměstná-
ní jsem si vybrala kvůli pedagogické práci a 
možnosti kontaktu s mladými lidmi. Do bu-
doucna si přeji, abychom byli všichni zdraví, 
protože jinak jsou všechny plány zbytečné.

Rozmlouval Oldřich Suchoradský
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Slavnostní akademií

zakončili školní rok

Na čtvrtek 19. června 2008 připravili žáci 
a učitelé ZŠ a MŠ Kopidlno pro rodiče a 
veřejnost města Slavnostní akademii spo-
jenou s vyřazením absolventů posledních 
ročníků ZŠ a MŠ v Kopidlně. Celým progra-
mem provázela přítomné vybraná dvojice 
vycházejících žáků. Naplněný sál sokolovny 
odměňoval bouřlivým potleskem roztomilé 
vystoupení nejmladších dětí z MŠ a z 1. stup-
ně ZŠ. V pestrém sledu se střídaly recitační 
pásmo, scénky, hraní na hudební nástroje, 
zpěv i vystoupení aerobiku.

Program akademie vyvrcholil v závěru, 
kdy ředitel školy Mgr. Pavel Berný společně 
se starostou města Ing. Josefem Táborským 
slavnostně vyřadili předškoláky MŠ a letoš-
ní absolventy ZŠ. Nejen rodiče předškoláků 
a absolventů sledovali závěrečné vyřazení 
žáků s dojetím. Oslavencům přejeme hodně 
úspěchů v příštím studiu.
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Dovolte mi, abych závěrem školního 

roku 2007/2008 krátce připomněl důležité 

okamžiky ze života školy v uplynulém 

období. Zásadní provozní změnou v chodu 

školy byla především kolaudace nového 

pavilonu učeben nad školní jídelnou, kde 

se v pondělí 3. září 2007 rozběhl školní rok 

pro 3., 4. a 5. třídy. Chtěl bych znovu touto 

cestou poděkovat všem, kteří se o výstavbu 

nových prostor zasloužili, a dále také třídním 

učitelkám, kterým se podařilo ve velice 

krátkém čase připravit tyto prostory pro 

přivítání žáků a vlastní výuku.

Netradiční formy výuky v Kopidlně slaví 

úspěch

Měsíc září byl také přelomem pro 

vzdělávání žáků v Kopidlně. Žáci 1. a 6. 

ročníků začali pracovat podle Školního 

vzdělávacího programu ZŠ a MŠ Kopidlno, 

který připravili dle svých představ a 

požadavků sami pedagogové. Tento školní 

vzdělávací program také respektuje potřeby 

žáků naší školy a díky němu se ve větší 

míře dostávají do výuky i takové prvky 

jako netradiční formy práce ve skupinách, 

vyhledávání a práce s informacemi, ale třeba 

také projektové týdny či dny. Podle prvních 

ohlasů pedagogů musím konstatovat, že 

tyto netradiční aktivity jsou sice náročnější 

na přípravu pedagogů, ale u žáků jsou velice 

vítané a tyto netradiční formy práce a výuky 

je baví. I v dalším školním roce budeme proto 

netradiční formy výuky ve škole podporovat 

a nadále je rozšiřovat, neboť podle vlastního 

školního vzdělávacího programu budou 

v naší škole v příštím školním roce pracovat 

již čtyři ročníky – 1., 2., 6. a 7.

Reprezentace školy a kroužky

Co se týká průběhu celého školního roku, 

snaží se naše škola působit aktivně nejen 

ve vzdělávacím procesu, ale i v dalších 

školních aktivitách, v různých sportovních 

nebo vědomostních soutěžích na různých 

úrovních. Pokud bych měl velice rámcově 

zmínit alespoň některé úspěchy našich žáků, 

vyzdvihl bych hlavně žáky reprezentující 

školu v psaní na klávesnici počítače, kde 

v celostátní soutěži naše škola neustále 

�guruje v popředí žebříčku. Úspěšné jsou také 

školní kroužky. Především šachisté, mažoretky, 

včelaři, ale i další vzorně reprezentují školu, 

ale i město. Ve sportovních soutěžích si 

v uplynulém školním roce výborně vedli žáci 

školy např. na tradičním Běhu 17. listopadu 

v zámeckém parku v Kopidlně, žáci 6. tříd na 

turnaji ve vybíjené či atletické výběry mladších 

žáků školy na soutěžích v Jičíně a Nové Pace. 

Závěr školního roku v ZŠ a MŠ Kopidlno
Ředitel Pavel Berný: Netradiční formy výuky budeme rozšiřovat, podle vlastního 
vzdělávacího programu budou v příštím školním roce pracovat již čtyři ročníky

Dolní řada zleva: Lucie Lacinová, Vojtěch Boudný, David Krulich, Petr Jaroš, Zuzana Odvárková 
Uprostřed: Kateřina Havlíková, Jana Kutmonová, Aneta Ječná, Simona Klabanová, Tereza Hla-
váčková, Adriana  Ferková, Kristýna Čápová, Lucie Nicarová, Lucie Čiperová, Anna Nováková 
Horní řada zleva: Kevin Jansta, Radek Kyzivát, třídní učitelka Mgr. Bohuslava Podzimková, Ja-
roslav Stránský, Štěpán Malý

Dolní řada zleva: Klára Plíšková,  Magdaléna Sochorová, Milena Podešvová, Veronika Wajsová, 
Veronika Vlasatá, Iveta Petráčková,  Filip Svoboda, Václav Bucek, třídní učitelka PaedDr. Soňa Čap-
ková Uprostřed: Barbora Bucharová, Veronika Tylová, Helena Šimůnková, Nikola Hofmanová, 
Miloslav Havelka, Klára Tůmová, Daniel Habich, Andrea Šulcová, Petr Berný Horní řada zleva: 

Lenka Nováková, Renata  Chaloupská, Denisa Ulrychová, Hana Zoubková, Lucie Pišlová

Vycházející žáci – 9. A

Vycházející žáci – 9. B

pokračování na straně 13
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Ž áci  v ycházející  z  9.  ro čníku:

I. Střední školy a gymnázia

Název místo obor

d
ív

k
y

ch
la

p
ci

Lepařovo gymnázium Jičín všeobecné gymnázium 4leté 2

Gymnázium a Střední odborná škola pedagogická Nová Paka 4leté gymnázium 1

Gymnázium Nový Bydžov všeobecné gymnázium 2

Masarykova obchodní akademie Jičín obchodní akademie 4

informatika v ekonomice 1

Obchodní akademie Hořice obchodník 1

Střední škola gastronomie a služeb Nová Paka hotelnictví a turismus 1 1

Střední soukromá škola podnikatelská Altman Jičín ekonomika a podnikání 2

Střední odborná škola Poděbrady přírodovědné lyceum 1

Vyšší odborná škola a střední průmyslová škola Jičín informační technologie 2

elektronické počítačové systémy 3

Střední škola zahradnická Kopidlno zahradnictví 2

Střední škola informatiky služeb Dvůr Králové n.L. hotelnictví a turismus 2

Střední odborná škola a Vyšší odborná škola Nový Bydžov obchodní akademie 2

II. 4leté učební obory s maturitou

Střední odborná škola a Střední odborné učiliště Hradec Králové autotronik 2

Integrovaná střední škola Nová Paka mechanik elektronik 1

Střední odborné učiliště strojírenské Mladá Boleslav mechanik elektronik 1

III. 3leté učební obory 

Střední škola zahradnická Kopidlno zahradník 1

Střední škola gastronomie a služeb Nová Paka kuchař- číšník pro pohostinství 3

cukrář 1

Vyšší odborná škola a Střední průmyslová škola Jičín zámečník 1

Střední odborná škola a Střední odborné učiliště Hradec Králové montér suchých staveb 1

Střední odborná škola a Střední odborné učiliště Neratovice kadeřník 2

Střední odborné učiliště zemědělské Městec Králové kuchař- číšník pro pohostinství 1

Střední škola informatiky a služeb Dvůr Králové n.L. kadeřník 1

Žáci vycházející z nižších ročníků:

8. ročník:

Střední škola technická a řemeslná Hlušice opravář zemědělských strojů 1

5. ročník:  

Gymnázium a Střední odborná škola pedagogická Nová Paka 8leté gymnázium 1

Nezařazen 1

CELKEM 31 14

Velice zdařilými školními akcemi jsou také již 

tradičně dny otevřených dveří, mikulášská 

nadílka a vánoční besídky, dále také plavecký 

výcvik, celoškolní akce Rej čarodějnic 

a doufám, že i v letošním roce poprvé 

připravená Slavnostní akademie (ve čtvrtek 

19. června v místní sokolovně), v jejímž 

průběhu byli slavnostně za přítomnosti 

pana starosty vyřazeni předškoláci a také 

žáci 9. ročníků.

Umístění vycházejících žáků
Součástí každého školního roku jsou i 

přijímací řízení žáků 9. ročníků. I letos můžu 

konstatovat, že i zde byli naši vycházející žáci 

úspěšní a na vybrané střední školy a střední 

odborná učiliště se dostali. Jejich umístění je 

znázorněno v přiložené tabulce.

Ke konci školního roku tak naši školu 

opustí 45 žáků, z toho 42 z 9. ročníků, 1 z 8. 

ročníku a jedna dívka z ročníku 5. Jeden žák 

je nezařazen, na střední školu se na základě 

rozhodnutí zákonných zástupců nepřihlásil. 

Všem vycházejícím žákům přejeme na 

vybraných středních školách i v osobním 

životě hodně štěstí a úspěchů.

Na závěr bych rád poděkoval všem 

zaměstnancům školy, zřizovateli a ostatním 

našim příznivcům za spolupráci v uplynulém 

školním roce a popřál všem příjemné prožití 

letních měsíců.

Mgr. Pavel Berný, ředitel ZŠ a MŠ Kopidlno
(mezititulky KL)

Informace za rok 2007

• registrovaní čtenáři – 242 

• návštěvníci – 3068

• virtuální návštěvníci webu - 2993 

• návštěvníci internetu – 618

• výpůjčky celkem – 10510

• zapsáno 413 nových knih a zpracová-

no 300 knih

• 3 besedy se spisovatelkou Petrou 

Braunovou

• akce – Březen měsíc internetu

• akce – Týden knihoven

• besedy pro MŠ a ZŠ Kopidlno

• organizace kulturních akcí města 

Kopidlna

• Květinový den – boj proti rakovině

• burza knih

• vzdělávací akce 34

• metodika s knihovnou Mlýnec – 12 x

Informace za období 
od 1. 1. do 14. 3. 2008

• registrovaní čtenáři – 153

• návštěvníci – 620

• návštěvníci internetu – 177

• výpůjčky – 2189

• zpracováno 100 knih

• akce – Březen měsíc internetu

• organizace kulturních akcí – Karneval, 

Jivínský Štefan, ples, 

• příprava akce Mladé Hilmarovo 

Kopidlno

• příprava akce Český den proti rako-

vině

Romana Komárková

Městská knihovna
Kopidlno v číslech

pokračování ze strany 12
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Obec Nečas leží na samých hranicích 
Královéhradeckého a Středočeského 
kraje. I ona má svoji historii. Ottův 
naučný slovník uvádí, že byla založena 
v roce 1780 v místě vysušeného rybníka 
mezi obcemi Budčeves, Mlýnec a 
Břístev. Prvou chalupou byla myslivna 
a od ní se postupně budovala další 
stavení. Až do první světové války 
sem vedla z Budčevsi jen polní cesta. 
Později zde vznikla silnička do obce 
Břístev. Raritou jsou stodoly, které ji 
lemují, zatímco obytná stavení stojí na 
druhé straně do polí. Tak si to kdysi přáli 
místní hospodáři, kteří si tak chránili své 
pozemky i soukromí.

Rád vzpomínám na dětství, které 
jsem zde prožil. Na jara v okolních 
lesích - Boru a Skalském. Tehdy, a platí 
to dodnes, rozkvétaly v tomto ročním 
období v lese bílé a žluté sasanky. 
Barevný koberec květů mě vábil 
sednout si do té nádherné krásy a 
často jsem tomu nutkání neodolal. Po 
sasankách rozkvetly další jarní květy: 
petrklíče, lecha jarní, kohoutek a další 
známé a méně známé květiny. Ze vsi 
to je jen 100 metrů k lesu, na druhou 
stranu k rybníku asi 400 metrů. I tam 
často směřovaly mé kroky. Od jara do 
podzimu jsem se tam chodil koupat do 
čisté vody. Ne každá ves má les a rybník 
jen pár kroků v dosahu. Pro obyvatele 
obce tu život nikdy nebyl lehký. Sedlačit 
se muselo umět. Půda je poměrně 
těžká. Ale v počasím příznivých letech 
příroda uměla hospodářům péči vracet 
v dobré úrodě.

Utekla léta a vesnice se vylidnila. 
Dnes je obydlena převážně rekreanty. 
I já jsem se dávno odtud odstěhoval 
a vracím se jen ve vzpomínkách. 
Původními obyvateli jsou obydlena 
jen čtyři stavení. Zestárla vesnice i její 
obyvatelé. Mnoho sousedů již není 
mezi námi. Já si rád a často vzpomenu 
na ty krásy, které jsem v těch místech 
viděl a prožil. Prožil jsem tam své mládí 
a nikdy na svou vesnici, vesnici svého 
mládí, nezapomenu.

Jaroslav Svoboda

Nečas, vesnice mého mládí

Jarní zamyšlení

Dramaturgyně festivalu JMP Alena Pospí-
šilová, která je knihovnicí v Knihovně Václa-
va Čtvrtka v Jičíně, říká:

Nechala jsem se zlákat do funkce drama-
turga 18. ročníku. Důvodem bylo možná na-
ivní přesvědčení, že se jedná o mimořádnou 
příležitost upoutat pozornost na knihovny a 
jejich aktivity. Představuji si, že se celý fes-
tival ponese v duchu čtení a čtenářství, že 
bude o všem, co souvisí s četbou, knihami a 
vzděláním. Připravíme pro děti dílny tvůrčí-
ho psaní, autorského čtení a autogramiády 
se spisovateli, zkušení vypravěči a „nevidi-
telní herci“ představí své umění interpretace 
literárního textu. Uskuteční se přehlídka vy-
pravěčů pod názvem Čteme všichni – vyprá-
ví jen někdo.

Na děti z celé republiky čekají literární a 
výtvarné soutěže s čertovským tématem, 
rovněž i fotogra/cká soutěž a následné vý-
stavy ze zaslaných prací. Představíme různé 

projekty, které se zabývají propagací knih a 
čtení, např. Rosteme s knihou, Čte celé Čes-
ko, Noc s Andersenem. Do Jičína také dorazí 
delegace čertic, čertů a čertíků z celé repub-
liky s patřičnými nápisy označujícími místa, 
odkud přijíždí, aby byly přítomny pasování 
na rytíře Řádu krásného slova, které letos 
proběhne v hlavním městě pohádky.

Pevně věříme, že se nám z hlavního města 
pohádky podaří vytvořit čtenářský ráj, odkud 
budou všichni odcházet a odjíždět s chutí 
sáhnout po knize a dát se do čtení. Začleňme 
do svých životních rituálů chvilku na čtení, 
předčítání, poslouchání a vyprávění.

Festival přinese již tradičně bohatý a zají-
mavý program, v jehož nabídce budou tvůr-
čí dílny, místa her, výstavy, koncerty, divadla, 
ale i otevřená pódia pro vystoupení dětí a 
studentů – dopis školám i přihlášku najdete 
na www.pohadka.cz. Přijeďte, v Jičíně se na 
vás těšíme.

18. ročník kulturního festivalu Jičín – město pohádky 9.–14. září 2008

pod záštitou Literární akademie Josefa Škvoreckého a rady Královéhradeckého kraje

O čem bude festival Jičín – město pohádky v roce 2008 především?

Za pohádkou do Jičína:
Když se čerti rojili

K plavání ji přivedli rodiče. Nejdříve ně-
jaký sport hledala sama, ale nakonec si ne-
chala poradit. Řekla rodičům, co by jí tak asi 
nejvíce bavilo, ale plavání mezi vytipovaný-
mi sporty nebylo. Rodiče objevili plavecký 
oddíl v Jičíně a přesvědčili ji, že by to měla 
alespoň zkusit. V záloze měla ještě basket-
bal. To kdyby plavání nevyšlo.

V lednu to byly už dva roky, co začala do 
oddílu plavání v Jičíně pravidelně docházet. 
Tréninky zaberou docela dost času. Měla 
by na ně do Jičína dojíždět čtyřikrát týdně. 
S trenérem se dohodli na třech dnech. To 
kvůli jiným zálibám, aby je nemusela kvůli 
plavání docela opustit. Vlastní trénink trvá 
hodinu a půl. S cestou je to na celé odpo-
ledne, takže se vrací domů docela pozdě. 
Ale další čas stojí závody, většinou o víken-
dech.

A dosavadní výsledky? Nejraději má styl 
prsa. Právě ze závodů tímto stylem má 
doma nejvíce diplomů. Asi největším úspě-
chem je nedávné 1. místo na 50 metrů prsa 
na Krajském poháru v Trutnově. S oddílem 
často cestuje po závodech. Plavala nejen 
v Trutnově, ale i Jilemnici, Hořicích, Svitavách, 
Jičíně a jinde. O prázdninách jezdí s oddílem 
na soustředění do Itálie nebo jinam k moři. 
V zimě zase na zimní soustředění do hor. At-
mosféra v oddíle je podle ní opravdu dobrá. 
Všichni spolu dobře vycházejí a mezi kama-

rády-závodníky je to lepší než ve škole.
A co budoucnost? Plány si velké nedělá. 

Dokonce ani příliš neuvažuje o tom, že by se 
závodění v budoucnu trvale věnoval. Pokud 
by u plavání zůstala, tak by nejraději půso-
bila jako trenérka. Dokud bude závodit, tak 
jejím snem je dostat se na „republiku“ a tam 
získat nějaké dobré umístění.

Abychom nezapomněli, o kom byla 
řeč. Ze své záliby se vám vyznala žáky-
ně 6. A třídy Základní školy v Kopidlně 
Bára Hlubučková.                                       (osu)

Plavkyně ze 6. třídy
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Popáté se kopidlenská škola a její žáci 
účastnili vrcholné soutěže v psaní počíta-
čem. Ve dnech 29. a 30. 5. 2008 se konalo 
8. Mezinárodní mistrovství ČR v psaní na PC 
v kategorii Junior. V této vrcholné soutěži, 
které se účastní nejlepší žáci z celé republi-
ky, reprezentovali jako jediní Čechy. Poprvé 
přijeli také zahraniční soutěžící z Rakous-
ka a Polska, kteří ale na konkurenci našich, 
zvláště z Moravy, nestačili. Přestože cesta do 
Karviné byla dlouhá a únavná, nijak to neo-
vlivnilo výkony našich reprezentantů.

Žáci z Kopidlna skončili čtvrtí
na mistrovství ČR v Karviné

V soutěži družstev, kterou vyhrála ZŠ Měs-
to Albrechtice, skončila naše škola na 4. mís-
tě mezi 16 hodnocenými kolektivy. V kombi-
naci jednotlivců z 55 soutěžících skončil na 
14. místě P. Novák, na 16. O. Černovský, 17. 
H. Jampílková, 20. Š. Hanušová a 33. skončila 
R. Stránská (píše prvním rokem). Všem našim 
bojovníkům gratulujeme a přejeme jim další 
úspěchy v psaní na klávesnici, protože mají 
před sebou slibnou perspektivu. Mezi soutě-
žícími kolektivy totiž patřili k nejmladším.

Mgr. Petra Zelfelová 

Úspěšná reprezentace ZŠ Kopidlno na MR v Karviné: vpředu zleva Hana Jampílková, Šárka Hanušo-
vá, Renata Stránská, vzadu Ondra Černovský, Pavel Novák, Daniela Zelfelová a Mgr. Petra Zelfelová

Atmosféru rozepisování před mistrovskou soutěží na snímku ilustrují Renata Stránská a Hana 
Jampílková. 

Milí čtenáři, protože udeřila vedra, 
napadlo mě, že vám nabídnu několik 
receptů na něco dobrého k pití. Pro 
malé i velké.

Malinový likér

1 kg malin, 1 litr vodky, 1/2 litru vody, 
1/2 kg cukru krupice, 2-3 ks hřebíčku, 
kousek skořice

Maliny zalijeme alkoholem, přidáme 
koření a 3-6 týdnů ponecháme na 
teplém místě (občas protřepeme). Poté 
svaříme vodu s cukrem a vychladlou 
smícháme s prolisovanou šťávou z 
malin a vodky, necháme překapat a 
plníme do lahví.

Džus z dýně

3 kg loupané dýně bez jader, 2 a 1/2 litru 
vody, 1/2 kg cukru, 2 citróny s kůrou, lžíce 
kyseliny citrónové, šťáva ze 3 citrónů, 
1 pomerančový Tang

Dýni pokrájíme na kostičky a necháme 
24 hodin odležet ve vodě s cukrem a ky-
selinou citrónovou, druhý den přidáme 
2 citróny i s kůrou, vše uvaříme doměk-
ka a vychladlé rozmixujeme. Rozmíchá-
me v 10 litrech převařené vody, přidáme 
Tang a šťávu ze 3 citrónů, přecedíme 
přes síto. Podáváme chlazené.

Lipová sodovka

5 litrů vody, 3/4 kg krystalového cukru, 
hrst lipového květu (lze i ze sušeného), 
1/8 litru octa, 1-2 pomeranče nebo citró-
ny (pokrájené)

Do kameninového hrnce nebo velké 
skleněné nádoby dáme vychladlou 
převařenou vodu, cukr (rozmícháme), 
květ, ocet a pokrájené pomeranče (ci-
tróny). Necháme týden stát, 1x denně 
zamícháme. Přes cedník přelijeme do 
láhví, dobře zatáhneme zátky, třetí den 
můžeme nalévat. Chová se jako sekt 
– utíká z lahví.

Domácí Malibu

1/2 balíčku strouhaného kokosu, 7 dl 
vodky, 1x Salko

Vodku smícháme se strouhaným koko-
sem, necháme 3-4 dny louhovat, pak 
přecedíme, kokos „vyždímáme“, přidá-
me Salko a dobře promícháme. Kokos 
můžeme usušit a použít na pečení.
                                                                   (JaN)

Dodržujeme pitný režim
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Historie kopidlenského šachu VI:
zájezdy byly odměnou pro nejaktivnější

pokračování na straně 17

Hlavní činnost zájmového šachového 
kroužku probíhala každý pátek odpoled-
ne na schůzkách. O víkendu, nejčastěji 
v sobotu, jsme zajížděli na turnaje a sou-
těže. Vyvrcholením celoroční práce ale 
byly několikadenní zájezdy. V nich jsme 
naplňovali všestranné výchovné působe-
ní na členy kroužku. Jak naznačuji, zdale-
ka tu nešlo jenom o šachy. Zájezdy měly 
širší společenský smysl, také poznávací a 
zábavný program. Byly organizovány jako 
odměna pro nejaktivnější členy a patřily 
k tomu nejlepšímu, co jsme v činnosti pro 
členy kroužku dělali.

Prvý výměnný zájezd se uskutečnil 
v roce 1973 se šachovým střediskem z Čes-
kých Budějovic, které vedl šachový nadše-
nec, trenér a organizátor pan Petr Lunia-
czek. O historii našich setkání napsal náš 
přítel a rádce pro Kopidlenské listy článek, 
kde na tyto výměnné zájezdy vzpomíná. 
Do roku 1989 jsme jich uskutečnili  celkem 
9, ve 2-3letých odstupech.

Zájezdy měly neopakovatelnou at-
mosféru a pevně určený a dodržovaný 
program. Přátelé přijížděli z jihu Čech a 
my naopak k nim, zásadně vlakem, už ve 
středu. Při přestupu jsme se stavili v Praze 
a provedli zde prohlídku nebo cestou vy-
stoupili a prohlédli si nějaké zajímavé mís-
to (my jsme si tak prohlédli Tábor, Písek, 
Veselí nad Lužnicí, Třeboň). K večeru jsme 
dojeli na místo a ubytovali se. Druhý den 
byl věnován celodennímu výletu. Postup-
ně jsme si prohlédli Český Krumlov, Jin-
dřichův Hradec, Třeboň, Hlubokou, vylezli 
na horu Kleť. Večer se konala simultánka 
s některým z předních hráčů budějovic-
kých šachových oddílů. V pátek dopoledne 

pak následovala prohlídka krajského měs-
ta Českých Budějovic s nějakou exkurzí. 
Navštívili jsme několikrát závod na výrobu 
tužek KOH-I-NOOR. Odpoledne pak byla 
zahájena oficiálně sportovní část zájezdu.

Za účasti představitelů šachového hnu-
tí, ale často i škol a města, byli představe-
ni jednotlivě žáci obou středisek. Ti se pak 
utkali ve vzájemném utkání, které patřilo 
k prvním z vrcholů setkání. Hrálo se až 
do večeře a po ní pak odlehčené blesko-
vé utkání na 100 partií. Byla to příjemná 
protiváha odpoledního oficiálního utkání, 
která dovolovala v jiných podmínkách od-
vetu za odpolední výsledek.

Sobotní den byl věnován čtyřutkání, 
kdy naši přátelé pozvali další dvě druž-
stva ze svého okolí k vzájemnému měření 
sil. Během celého dne se pak uskutečnila 
3 kola turnaje mezi těmito družstvy, což 
byl další vrchol zájezdu. Vedle hlavního 
utkání probíhaly další turnaje jednotlivců 
pro účastníky, kteří se nevešli do reprezen-
tačního družstva pro čtyřutkání. Bojovalo 
se celý den, až do pozdních odpoledních 
hodin. Sobotní večer, na závěr setkání, 
byl spojen s návštěvou nějakého kulturní-
ho zařízení. Nejčastěji kina, ale navštívili 
jsme také hvězdárnu, koncert, módní pře-
hlídku. V neděli ráno jsme se pak vraceli 

opět přes Prahu domů, s příjezdem domů 
kolem 12. hodiny.

Zájezdy přinesly mnoho nezapomenu-
telných zážitků a často se při nich uza-
vírala velká přátelství. Někteří účastníci 
se těchto zájezdů účastnili opakovaně, 
proto jsme se snažili měnit náplň, tak 
aby při každé výměně poznali jiný kout 
naší krásné země. Program jsme tvořili 
samostatně, ale vždy dali na doporučení 
svých přátel, stejně tak i oni u nás využi-
li naší nabídky. Po sportovní stránce byla 
setkání zajímavá v tom, že oba kolektivy 
představovaly sportovně i výkonnostně 
poměrně vyrovnaný soubor a výsledky 
klání na šachovnicích se dopředu daly jen 
těžko odhadoval. My měli problém v tom, 
že jsme měli děti vybrané z malého počtu 
škol. Naši přátelé na tom byli lépe, pro-
tože vybírali z většího počtu škol nejen 
z Č. Budějovic, ale i okolí. V souboji nej-
lepších hráčů na nejvyšších šachovnicích 
jsme drželi rovnou výkonnost, ale neměli 
jsme zpravidla tolik dobrých hráčů na niž-
ší šachovnice (hrálo se zpravidla na 15-20 
šachovnic). Tam nás naši přátelé zpravidla 
přehrávali. V celkové bilanci jsme tak z 18 
meziměstských utkání KOPIDLNO (ROŽ-
DALOVICE) - ČESKÉ BUDĚJOVICE 10 pro-
hráli, v 5 zvítězili a 3 skončila nerozhodně. 

Z meziměstského utkání České Budějovice – Rožďalovice v roce 1989: představují se Olga Němco-
vá (Budějovice) a Milena Kafková (Rožďalovice)

Dva organizátoři zájezdů a dlouholetí přátelé: 
Petr Luniaczek z Českých Budějovic a Oldřich 
Suchoradský
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V bleskovém utkání na 100 partií je bilance 

vyrovnaná – 9 utkání vyhráli Budějovičtí 
a 9 skončilo naším vítězstvím. V čtyřut-
káních vyhrály Budějovice 9x, my 6x, 3x 
vyhrála jiná družstva (Blatná, Kolín a Lysá 
nad Labem). Celkem se výměn účastnilo 
z obou středisek na 200 dětí a vystřídalo se 
tu 12 vedoucích z řad dospělých. Šachové 
výměnné zájezdy se staly legendou v ša-
chové historii obou středisek.

Po vzoru výměn s Českým Budějovicemi 
jsme se v sudých létech pokusili o podob-
né výměny s dalšími středisky mládeže. 
Prvou takovou příležitostí byla výměna 
s šachovým střediskem Prahy 9 – Prosek na 
jaře v roce 1974, vedeným ing. Slavomilem 
Pekárkem. Byla úspěšná, ale uskutečnila se 
jen jedna.

Další tři jsme zorganizovali v 70. a 80. lé-
tech s kroužkem při matematické základní 
škole v Košicích, vedeným panem Štefa-
nem Rindošem. Také tyto výměny byly 
velmi úspěšné a přinesly mnoho neza-
pomenutelných zážitků. Problémem byla 
herní nevyrovnanost obou skupin mla-
dých šachistů. Naše středisko své soupeře 
výkonnostně převyšovalo, takže sportovní 
utkání postrádala potřebné napětí. Tak tře-
ba v prvním utkání se slovenskými přáteli 
jsme v roce 1977 zvítězili 14 1/2 : 1. Zato 
doprovodný program v Košicích, návštěva 
památníku na Dukle, Zemplínská Šírava, 
Tatry přinesly dětem nové zážitky. Mimo-
řádného úspěchu jsme dosáhli při druhé 
návštěvě v dubnu 1981, kdy byl v Košicích 
pořádán žákovský turnaj na počest Košic-
kého vládního programu. Na turnaji hrálo 
dvacet pětičlenných žákovských družstev. 
Byli jsme jediným družstvem z Čech a není 
divu, že jsme některými soupeři byli pova-
žováni za „vetřelce“.

Naše družstvo ve složení Václav Brodský, 
Roman Vyleťal, Míla Jireš, Václav Novák a 
Milena Horáčková procházelo turnajem 
poměrně hladce a před posledním kolem 
mělo půlbodový náskok před svým posled-
ním soupeřem – Červenou hvězdou Koši-
ce. K vítězství v turnaji nám stačila remíza. 
Utkání s poměrně zkušeným a věkově star-
ším soupeřem pro nás nezačalo dobře a 
v polovině určeného času jsme stáli špatně 
a výsledek vypadal na náš debakl. V této 
kritické situaci se projevil typický bojovný 
„duch“ kopidlenských šachistů. Podívejme 
se, co je o tomto utkání napsáno v šachové 
kronice:

„Atmosféra byla napjatá. Všechny partie 
byly obklopeny četnými diváky a byly jimi 
hlasitě komentovány. Mladý Novák do té 
doby všechny partie vyhrál, ale teď měl 
v partii o věž méně. Že by jeho prvá pro-
hra? Ale Venda vsadil na jednu kartu a 
nejenže stav na šachovnici vyrovnal, ale 
krásnou kombinací první zvítězil. To bylo 
moc důležité a povzbudivé pro ostatní. 

pokračování ze strany 16

Z čtyřutkání v Rožďalovicích v roce 1986: zleva naši nejlepší M. Kafková, P. Novák, D. Vinecký, 
M. Štolovský. Přihlíží věrný pomocník a trenér Jaroslav Malý.

Velkou partii sehrála na dívčí šachovnici 
Horáčková. Soupeřka byla výborná a získa-
la na ni 10minutový časový náskok. Tím se 
Milena dostlala do „bleskového“ závěru, a 
ač tento způsob hry není její silnou strán-
kou, dokázala si postavit druhou dámu a 
soupeřku zmást. Vedení 2:0 byla nadějné, 
ale ještě nebylo vyhráno. Prohrál Jireš a 
kapitán Brodský s těžkými bolestmi hlavy 
kazí nadějnou pozici a prohrává také. Stav 
je vyrovnaný 2:2 a vše rozhoduje Roman 
Vyleťal. Ten stojí ale velmi špatně, a tak 
začíná hrát na „čas“, což je jeho jediná na-
děje. Kolem rozhodující partie se vytvořilo 
takové klubko diváků, že soupeři u šachov-
nice ani nemohou dýchat. Boj vrcholí. Sou-

peř honí Romanova krále po šachovnici a 
je otázkou času, kdy ho chytí do matové 
sítě. Ale náš hráč hraje velmi šikovně, vtip-
ně uniká a střádá vteřinku ke vteřince. Za 
všeobecného jásotu našich hráčů soupeři 
„padá praporek“. Vítězství v partii zname-
ná vítězství našeho družstva v celém tur-
naji. Jeden z velkých triumfů našich mla-
dých šachistů byl dovršen a pohár KVP se 
stěhuje do Kopidlna.“

Uvedený příklad je jeden z mnoha svět-
lých okamžiků historie šachistů z Kopidlna. 
Seriál uzavřeme v příštím čísle vzpomín-
kami na „kuriozity“, se kterými jsme se na 
svých putováních s šachovnicí setkali.

                                     Oldřich Suchoradský

Kopidlenští reprezentanti Martin Stiess, Jan Vyšohlíd a Pavel Donát byli oporami družstva na 
zájezdech našich mladých šachistů
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60 let zahradnického školství v Kopidlně
Poslední květnovou sobotu letošního 

roku přivítalo Kopidlno milé návštěvníky 

– absolventy Střední školy zahradnické 

Kopidlno a mnoho pozvaných hostů na 

oslavě 60. výročí existence zahradnické školy 

v tomto městě.

Z historie školy před r. 1948 v Chrudimi

Hospodářská škola zde byla založena již 

v r. 1862 a její činnost přetrvává do dneška. 

Od r. 1862 organizovala škola vedle jiných 

zahradnické kurzy. Byly určeny pro učitele 

obecných škol, cestáře, hlídače a „ošetřovatele 

ovocného stromoví vůbec“. Zasloužil se o 

to především František Vohralík. Ten dal 

v r. 1889 podnět kuratoriu hospodářské 

školy, aby byla zřízena specializovaná škola 

zahradnická. Nejprve byla organizačně 

spojena se zimní a střední hospodářskou 

školou, v r. 1908 byla osamostatněna jako 

Městská škola zahradnická. Celé vyučování 

trvalo 2 roky bez prázdnin, v zimním pololetí 

se teorii věnovalo 28 hodin týdně, v letním 

pololetí 14 hodin týdně. Učilo se 6 dní v týdnu. 

Žáci vykonávali práci ve školkách, vinicích, 
zelinářské a květinářské zahradě a veřejných 

sadech. Ve školním roce 1943/44 se škola 

přejmenovala na Ovocnicko-zahradnickou 

školu a pod tímto názvem byla v roce 1948 

přemístěna do Kopidlna.

Zámek, ve kterém se škola měla nacházet, 
převzal stát v roce 1945. V roce 1947 

Ministerstvo zemědělství svým rozhodnutím 

předalo zámeckou budovu s přilehlými 

nemovitostmi, pozemky a park do užívání 

Ministerstvu školství a osvěty, aby sloužil 

jako učební prostory pro zahradnickou školu. 

V plánu bylo začít s výukou již v listopadu 

1947. Byl to šibeniční termín, zázemí 

v Kopidlně se však podařilo řediteli 

chrudimské školy Josefu Černíkovi vybudovat 

a vyučovat se začalo na jaře 1948. Společně se 

školou přišli do Kopidlna někteří pedagogové 

(J. Černík, S. Souček). Byli to vynikající 

odborníci v oboru, kteří své zkušenosti dál 

předávali mládeži v Kopidlně.

Zahradnická škola v Kopidlně
Mistrovská škola zemědělská (MŠZ), 

ovocnicko-zahradnická byla do Kopidlna 

přestěhována 31. března 1948. S vyučováním 

se začalo v dubnu, prvním ředitelem školy byl 

Jakub Košťál. Po něm nastoupil jako ředitel 

Josef Černík. Dnem 31. srpna 1947 byly 

k ovocnicko-zahradnické škole přiřazeny: 

Základní odborná škola zahradnická (ZOŠZ) 
a základní odborná škola rolnická (ZOŠR). 
Škola měla samostatný internát a zajišťovala 

stravu pro žáky i zaměstnance. V r. 1949 se 

uskutečnil 1. zahradnický reprezentační ples 

v Kopidlně.

Při škole byla vybudována nová školka 

na Špačkově vrchu, kde se měly pěstovat 

ovocné stromky. Vysázena byla též rybízovna 

o rozloze 1 ha. Začalo se s budováním nového 

zelinářského objektu na Špačkově vrchu. 

Byla dokončena stavba skleníků. Byl upraven 

palmový skleník a zpřístupněn veřejnosti.

Roku 1951 ukončila činnost základní 

odborná škola rolnická a její žáci přešli 

do Jičína. Roku 1953 sem přestoupili žáci 

zrušené mistrovské zahradnické školy 

v Děčíně-Libverdě. V lednu téhož roku byl 

zřízen samostatný objekt školního statku. 

Od 1. 9. 1958 byla zřízena též Učňovská škola 

zemědělská. Byla určena pro absolventy 

osmiletek, kteří chtěli zůstat v zemědělství.

Ve školním roce 1961/62 došlo 

k opětovnému přejmenování školy, tentokrát 

na Střední zemědělská technická škola, 
obor zahradnický – SZTŠ. Škola je nadále 

dvouletá, ale ukončená maturitní zkouškou. 

V následujícím školním roce byla zahájena 

výuka na dálkovém studiu školy. Studium 

bylo tříleté a bylo ukončeno maturitní 

zkouškou.

V šedesátých letech získává učiliště 

podobu dnešního studia. Stále je tříleté, žáci 

se však učí celé tři roky a do rozvrhu hodin je 

nastálo zařazen odborný výcvik. I vyučované 

předměty jsou podobné těm dnešním. Bylo 

zavedeno nástavbové studium k učilišti.

Na začátku sedmdesátých let je Střední 

zemědělská technická škola – obor zahradník, 
studijní směr včelař-ovocnář umístěna na 

zámku v Jičíněvsi. Začaly projekční práce 

spojené s realizací generální opravy školní 

budovy v Kopidlně.

Pozornost je věnována doplnění sbírkového 

palmového skleníku, který sloužil k praktické 

výuce. V září 1976 zahájila vyučování Střední 

škola pro pracující, obor zahradnictví. Byla 

určena pro absolventy ZOU a UŠZ jako 

studium při zaměstnání. Škola byla zpočátku 

tříletá, ale pro její absolvování stačily pouhé 

dva roky. V nově koncipovaném oboru 

1. SOU zahájilo 33 žáků.

V únoru 1981 byla zahájena výstavba 

pavilónu odborných učeben, který byl dán 

do užívání na začátku školního roku 1983/84. 

V říjnu se začal budovat nový objekt domova 

mládeže, ten je dokončen roku 1983 a složí 

120 žákům. Ve školním roce 1985/86 byla 

škola přejmenována na Střední zemědělskou 

školu, obor zahradnický – SZeŠ, SŠP byla 

přejmenována na Střední odborné učiliště 

– studijní – SOU S. Byly provedeny další 

změny ve vyučovacím systému a změnil se i 

systém vyučovacích předmětů. V roce 1987 

začal Místní národní výbor Kopidlno v akci 

Z budovat v areálu parku sportovní halu. 

Stavba byla dokončena v letech 1991/92.

Ve dnech 14. a 15. října 1994 se uskutečnil 

1. ročník Kopidlenského kvítku a 

Kopidlenského kvítečku.

Škola dnes...

V dnešní době musí škola čelit tlaku 

vzrůstající konkurence, řešit úbytek žáků a 

hledat nové cesty a východiska, aby i nadále 

byla vzdělávacím zařízením zajímavým 

pro nastupující zahradnickou generaci. 

V současnosti poskytuje vzdělání v oborech 

Zahradnictví (pro žáky ZŠ), Zahradník, 
zahradnické práce (pro žáky ZŠ), Zahradnictví 

(pro absolventy SOU), Zahradník, zahradnické 

práce (pro žáky ZŠ).
Kvalitní zázemí škole poskytuje zámecký 

areál, pro žáky je zajištěno ubytování 

v domově mládeže s možností celodenního 

stravování ve školní jídelně. Teoretická 

výuka nabízí kromě předmětů všeobecně 

vzdělávacích a odborných i široký výběr 

volitelných předmětů. Zámecký park o 

rozloze 8 ha, skleníkové hospodářství, areál 

ovocných a okrasných školek a dobré vybavení 

mechanizací vytvářejí vhodné podmínky pro 

osvojení základů zahradnického oboru. Škola 

se mimo jiné stala cvičnou školou Institutu 

vzdělávání a poradenství České zemědělské 

univerzity v Praze.

Mgr. D. Benešová

Absolventi 1959

Absolventi 1956

Nejstarší absolvent pan Václav Sajdl, 
rok narození 1928
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Rodák Jan Nepomuk Josef Filcík: školský

reformátor a zastánce chrámové hudby
S jeho jménem se setkáváme často. 

Vždyť je v názvu jedné z kopidlenských 
ulic. Víme, kdo byl, jak žil a čím se prosla-
vil? Pokusím se odpovědět na položenou 
otázku.

Narodil se 20. 11. 1785 v Kopidlně jako 
syn tesaře Jana Filcíka. Od pěti let začal 
chodit do triviální školy, kde byl považo-
ván za nejlepšího žáka. Když v roce 1792 
začal na kopidlnské škole učit Jan Antoš, 
učitel a ředitel kůru, všiml si jeho hudeb-
ního talentu a začal chlapce učit hře na 
housle, později na violu, varhany, klarinet a 
kontrabas. Ve dvanácti letech se začal při-
pravovat na učitelskou dráhu a v roce 1802 
předčasně absolvoval tříměsíční učitelský 
kurz v Jičíně. Odešel do Ostružna, kde 
působil jako učitelský pomocník. Odtud 
odešel do Prahy, kde studoval šestiměsíční 
učitelský kurz, aby mohl učit na městské 
škole. V Praze se věnuje chrámové hudbě. 
Chtěl, aby se tato hudba rozšířila „do všech 
kostelů a vsí vlasti“.

Roku 1806 se vydal na cestu po Čechách, 
hledat samostatné učitelské místo. Nějaký 
čas působil v Kolíně a v Hrochově Týnci. 
Roku 1810 se na přání hraběte Tadeáše 

Trautmannsdorfa stěhuje do Chrasti jako 
pomocník nemocného učitele Aloise Ky-
sely. Po jeho smrti převzal jeho povinnos-
ti a pustil se do práce a reforem. Vytvořil 
z chrastecké školy jednu z nejlepších na 
českém venkově a také pozvedl úroveň 
zdejší chrámové produkce. Roku 1812 se 
oženil s Josefou Komárkovou, pocházející 
také z hudební rodiny. Měl tři syny, kteří 
se také stali učiteli. Jan Nepomuk Filcík ze-
mřel 25. 1. 1837 v Chrasti na tuberkulózu.

Filcík byl jako učitel velkým novátorem 
a reformátorem. Kromě trivia učil také 
reálium. Zavrhoval mechanické učení a 
dbal na metodu přiměřenosti a názornos-
ti, používal „sokratickou metodu“, patřil k 
nejlepším metodikům své doby. Zavedl 
mravnostní výchovu, v českém jazyce se 
snažil o vytváření odborné terminologie, 
místo psaní křídou na tabulku zaváděl psa-
ní brkem na papír atd. V roce 1816 Filcíka 
odměnilo zemské gubernium pochvalným 
dekretem za píli na poli školním a v roce 
1830 mu byl udělen titul vzorný učitel.

Také jeho činnost v oblasti „pedagogic-
kého“ a hudebního písemnictví je rozsáhlá 
(24 knih a příruček). Spisovatelská práce 

byla jeho nejmilejším povoláním ve vol-
ném čase. Bohužel mnoho jeho děl bylo 
ztraceno. Významnou součástí Filcíkova 
života byla hudba. Hudbu pokládal za sou-
část přirozenosti každého člověka, proto ji 
uplatňoval v celém výchovném procesu. 
Zpěv kombinoval skoro se všemi předmě-
ty. Věnoval se i produkci chrámové hudby. 
Z chlapců a mužů vychoval zdatné hudeb-
níky a tím velice pozvedl úroveň chras-
tecké chrámové hudby. Se sborem uváděl 
oratoria, requiem a jiné skladby od zná-
mých hudebních mistrů. Největší význam 
mají jeho školy hry na housle a houslová 
dueta.

Je dobré nezapomínat na ty, co se v na-
šem městě narodili a nebo v něm kdysi žili. 
Zvláště na ty, kteří jeho jméno proslavili 
v širokém okolí. Odkaz předků naplňuje 
místní tradice. Patří k nim vzpomínky na 
ty, kteří v místech, kde žijeme dnes, tvořili 
kdysi jeho historii.

Jaroslav Svoboda

Zpracováno s dovolením autorů inter-

netových stránek Hudební školy v Chrasti 

u Chrudimi.

Sochař Jindřich Severa se vrací do Kopidlna
Po několika telefonických a mailových 

zprávách jsme se konečně setkali. Paní Jitka 
Severová, dcera akademického sochaře prof. 
Jindřicha Severy, přijela do Kopidlna v pátek 
2. května léta Páně 2008 v doprovodu svého 
chotě - legendárního hudebního kritika Jiří-
ho Černého. Dohodli jsme se na dvou zásad-
ních přístupech k odkazu jejího tatínka, kte-
rý v Kopidlně žil a tvořil. Zanechal výraznou 
stopu v novodobé historii města.

Paní Severová věnuje městské knihovně 
velké množství knih z pozůstalosti a moc ji 
potěší, když knihy oživnou - tzn., že čtenáři 
naleznou cestu k odkazu sochaře Jindřicha 
Severy a prostudují knihy o architektuře, 
umění, ale i jeho vlastní tvorbu - plnou fo-
togra�í a skulptur z královéhradeckého i 
středočeského regionu.

Ve dnech 21. května a 4. června jsem 
s panem Černíkem navštívil Řevnice u Pra-
hy, a tedy dům Jindřicha Severy, a odvezli 
jsme cenný náklad, jehož část můžete vidět 
na fotogra�i. Některé z dokumentů jsme 
vystavili pro veřejnost na akci Vzhůru, Kopi-
dlno! 31. května.

Také jsme se domluvili na pořádání 
výstavy ke 100. výročí narození sochaře 
v příštím roce, pravděpodobně v termínu 
20. 5. – 10. 6. 2009.                                   (rom) Jitka Severová v sochařském ateliéru svého otce
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Prázdninový test
Blíží se prázdniny. Jistě budete cestovat a objevovat krásy cizích zemí. Ale znáte naši 
krásnou Českou republiku? A víte o ní alespoň základní informace, které byste mohli 
poskytnout cizinci na návštěvě u nás? Zkuste si, jak jste na tom se znalostí naší vlasti.

1. Česká republika nesousedí:
a) s Rakouskem

b) s Maďarskem

c) se Slovenskem

2. Nejdelší českou řekou (433 km) je:
a) Berounka

b) Labe

c) Vltava

3. Prvními písemně doloženými 
obyvateli na našem území byli:
a) Hunové

b) Keltové

c) Gótové
4. Česká republika vznikla:

a) 28. října 1918

b) 1. ledna 1990

c) 1. ledna 1993
5. Nejbližším mořem je:

a) Středozemní moře

b) Černé moře

c) Baltské moře
6. Naším největším jezerem
(18,4 ha) je:
a) Černé jezero

b) Čertovo jezero

c) Máchovo jezero

7. První státní útvar na našem území
v letech 600–655 n. l. se nazýval:
a) Římská říše

b) Svatá říše římská království německého

c) Sámova říše
8. Největší (nikoli nejobjemnější)

přehradní nádrž, která se rozkládá
na 48,7 km2, se jmenuje:
a) Lipenská

b) Orlická

c) Oravská

9. Největší český rybník o rozloze
4,89 km2 je:
a) Bezdrev

b) Svět

c) Rožmberk

10. Největší národnostní
menšinou v České republice jsou:
a) Slováci

b) Němci

c) Poláci
11. Mezi státní symboly

České republiky nepatří:
a) Hymna České republiky

b) Malý státní znak

c) Svatováclavská koruna 12. Nejnižším bodem České republiky
(116 metrů nad mořem) je:
a) Hranická propast

b) Hřensko

c) Macocha

správné odpovědi: 1. b | 2. c | 3. b | 4. c | 5. c | 6. a | 7. c | 8. a | 9. c | 10. a | 11. c | 12. b

připravila mina

Politika je a vždycky 

byla svinstvo

V minulých Kopidlenských listech popsa-

la velmi přesně paní Ilona Pluhařová život a 
práci židovického rodáka politika Bohumíra 
Bradáče. Já bych chtěl doplnit okolnosti, kte-
ré se méně publikují, a mnoho zajímavého 
znám od lidí, kteří Bradáče pamatovali.

Bradáč byl velmi oblíbený člověk u velké 

většiny veřejnosti. On měl výhodu, že již jako 

mladý kluk poznal tvrdou zemědělskou práci 

na statku, nebo mu zemřel otec a on se svojí 
matkou se o statek musel starat. Tato tvrdá 
práce v přírodě, kde se snažil vždy nad nepří-
zní počasí zvítězit, mu vryla ten spravedlivý a 

poctivý charakter do života. Měl také velmi 

dobré organizační schopnosti a spravedlivý 

pohled na svět, což ho vyneslo až do nejvyš-
ších státních funkcí. Když se stal předsedou 
agrární strany, tak tato strana byla nejsilnější 
politickou stranou v zemi. On neměl nepřáte-
le ani v jiných politických stranách. Vím na-

příklad ze své zkušenosti, že bradáčova rodi-
na žila ve velmi přátelském vztahu s rodinou 
Fučíkovou.

Já jsem byl však překvapen, když ještě za 
minulého režimu mi říkal jeden známý, kte-
rý zasedal v parlamentu, že se bavili nějak 
soukromě o Bradáčovi a že on musel zemřít 
na politickou nemoc. Já jsem říkal: on přece 
neměl nepřátel. Později jsem však zjistil, že 
opravdu v politice je ten život trochu jiný než 
v normálním životě a ty třenice jsou mno-
hem tvrdší. Bradáč měl díky oblibě mezi lid-
mi velkou šanci stát se prezidentem po T. G. 
Masarykovi. Na tuto funkci však pomýšleli 
i někteří z ostatních politiků. Když v květnu 
1935 odstoupil Masaryk z funkce, byl zvolen 
Bradáč předsedou poslanecké sněmovny. Byl 
dán do sanatoria na posílení, ale ono mu tam 
bylo velmi špatně, a tak se rozhodl, že se bude 
léčit doma na statku. Jezdili ho léčit do Žido-
vic lékaři ze sanatoria, ale ono mu bylo čím 
dál hůře. Poslal proto šafáře pana Navrátila, 
aby dojel s kočárem pro pana doktora Golda 
do Kopidlna, ale ten řekl: já mám zakázáno 
k Bradáčovi jezdit. Nakonec se dohodl s pa-
nem Navrátilem, že pojede k dceři a přitom že 
se podívá nenápadně na pana Bradáče. Podí-
val se mu do oka a po straně řekl rodině, že je 
konec. On však to na sobě sám cítil a později 
řekl panu Navrátilovi: „Bohoušku, ta politika, 
to je svinstvo, já zemřu, a než dorostou moje 
děti, tak se postarej o můj statek.“ (Synovi Mir-
kovi bylo v tu dobu 6 let.) V říjnu ministr Bra-
dáč zemřel a v prosinci byly volby prezidenta.

Pan Navrátil se dle odkazu o statek vzorně 
staral nejen jako šafář, ale i jako poctivý pra-
covník. V roce 1950 však přišel za paní minis-
trovou (jak jsme říkali všichni paní Bradáčo-
vé) poslanec Borůvka, že by ze statku měl být 
utvořen státní statek, ale pan Navrátil sou-
druha Borůvku ze statku vykázal. Druhý den 
se však musela rodina Navrátilova ze statku 
vystěhovat a statek se stal státním. Takové 
jsou různé životní osudy.

Antonín Erben, Židovice

T r i b u n a
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Vilém Kostka ve vzpomínkách českých

spisovatelů jako odbojový válečný cenzor

V českých dějinách nalezneme vedle 

známých osobností i postavy méně 

nápadné, dnes již téměř zapomenuté. 

Jednání a postoj těchto lidí byly 

v jejich době nenahraditelné a svou 

činností neobyčejně ovlivňovali tok 

historických událostí. K těmto lidem 

patřil také (údajně) kopidlenský rodák 

Vilém Kostka, na kterého s vděčností 

vzpomíná básník a spisovatel Jaroslav 

Seifert ve svém díle Všechny krásy 

světa:

Vilém Kostka, rodák z Kopidlna, sloužil 

za první republiky ve zpravodajském 
oddělení generálního štábu. Po likvidaci 

tohoto útvaru nacistickými okupanty poslal 

Viléma Kostku předseda protektorátní vlády 

generál Eliáš do ministerstva osvěty a bylo 

mu uloženo, aby bděl nad českou knihou.

O Vilému Kostkovi nemáme dnes již 

mnoho zpráv, ale ze Seifertových slov je 

zřejmé, že Kostkova pozice jako ochránce 

českých autorů byla za okupace velmi 

důležitá a pochopitelně i velmi svízelná. 
Cílem nacistů byla totální likvidace všeho 

českého a boj Čechů proti tomuto teroru 

spočíval právě v nenápadné činnosti 

všech odhodlaných. O Kostkovi Seifert 

pokračuje:
Než Kostka nastoupil do svého úřadu, byl 

do ministerstva školství a osvěty jmenován 

jako přednosta odboru pro tiskový dozor 

dr. Augustin Hopp, pražský Němec, který 

za první republiky pracoval jako redaktor 
Prager Presse. Bylo to snad dobré i špatné 
zároveň. Dobré bylo, že Hopp nepatřil 

k zuřivým nepřátelům všeho českého a 

jeho němectví bylo přece jen obroušeno 
českým prostředím. Nedobrá byla patrně 

ta okolnost, že se Hopp v českých věcech 

vyznal. Tím obtížnější bylo jej pak přelstít.
Na Viléma Kostku vzpomínal v 80. letech 

20. století také spisovatel Bohumil Novák, 

který s Kostkou jezdíval vlakem:
... Kostka zaujal svou znalostí české kultury, 

na vojáka povoláním překvapující. Znal 

zvláště moderní české výtvarnictví. Zajímal 
se o Tichého, měl rád Jana Zrzavého, Josefa 

Čapka, Svolinského. Ale znal také moderní 

českou poezii. Četl Horu, Halase, Nezvala 

i Hrubína. O jejich knihách věděl víc, než je 

možno předpokládat i od dobrého čtenáře.

Nedlouho po začátku svého působení 
se Kostka ukázal jako dobrý člověk a 

spolehlivý Čech. Jeho informovanost, jeho 

zájmy byly mu pak dobrým vodítkem při 

práci... Tuto skutečnost dokládají další 
Seifertovy vzpomínky na okolnosti 

vydání knihy Vlastimila Rady Hostinec 

U kamenného stolu. Pravým autorem však 

byl Karel Poláček, který jako Žid nesměl 

za protektorátu vydávat, a Rada mu 

umožnil vydat knihu pod jeho jménem. 

Tehdy měl Kostka s Bohumilem Novákem 

o zmíněné knize vážný rozhovor: „...řeknu 

Vám rovnou, že jestli to psal Rada, zplagoval 

Poláčka se vším všudy. Když mi řeknete, 

že to psal Poláček, máte povolení v kapse. 

Budete-li trvat na tom, že autorem je Rada, 

knihu nepovolím...“ Novák se opatrně zeptal, 

proč mu tak záleží na tom, zda je to Poláček, 

či Rada. „Záleží mi na tom už proto, že 
nechci ve vašich očích vypadat jako trouba, 
který nepoznal Poláčka a dal se tak snadno 

obalamutit. A když to náhodou praskne 

a bude mi hrozit zavření, nechci se hájit 

pravdou, kterou budu znát, ale lží, kterou 
si vymyslím a gestapákům naservíruju tak, 

že bude pravdivější než pravda. A kdyby mě 

přece jenom zavřeli, chci vědět proč!“
Během druhé světové války pomohl 

Kostka na svět (bez nacistických 

cenzurních zásahů) ještě dalším knihám, 

např. Halasovu Torzu naděje, Seifertově 

sbírce Zhasněte světla, vyšel Holanův První 
testament aj. Podle Seifertova svědectví 
povoloval Vilém Kostka také ilegální 
dotisky českých knih (nacisté povolovali 

tisk jen malého počtu výtisků), což bylo 

neméně riskantní.
Z těchto nemálo informací, které zatím 

o Vilému Kostkovi máme, vyplývá, že se 

během války pohyboval na velmi tenkém 

ledě. Je téměř zázrak, že se Kostka během 

celé války, kdy padělal podpis svého 

nadřízeného Hoppa a rušil jeho cenzurní 
zásahy, nedostal do vězení. Pohybovala 

se kolem něj skupina velmi spolehlivých 

lidí, kterým důvěřoval, před ostatními se 

pak údajně choval odměřeně a povýšeně. 
Zřejmě jen předstíral, že je loajálním a 

přísným nacistickým úředníkem. Někteří 
čeští autoři proto na Kostku nevzpomínali 

v dobrém. Patřil k nim např. Pavel Eisner, 

Otakar Štorch Marien Tma, A. C. Nor. 
Někteří po válce však Kostkův postoj 
pochopili a uznali jeho zásluhy. Kostkovo 

vlastenectví a protinacistickou činnost 

dokládá i fakt, že se sice po válce musel 

jako protektorátní úředník zodpovídat za 

své činy, nikdy však údajně nebyl za svou 

válečnou činnost odsouzen. Po okupaci 

pak dokonce pracoval na Ministerstvu 

informací, kde řídil nadále vydavatelskou 

činnost a povolování knih.
Bližší informace o Vilému Kostkovi 

jsme zatím nenalezli, po jeho životě a díle 

budeme i nadále pátrat. Z výše uvedeného 

vyplývá, že si pozornost Kopidlna, kde se 

údajně narodil, právem zaslouží.
Ilona Pluhařová

V roce 2007 bylo v místním kině 

v Kopidlně odpromítáno 57 představení, 
z toho 10 školních. Kino navštívilo 2195 

diváků. Celkové tržby činily 94 145 Kč, 

z toho za školní představení 36 720 Kč. Bylo 

předvedeno 17 komedií, 11 akčních �lmů, 

6 hororů a 6 pohádek.
Největší zájem byl samozřejmě o komedie, 

které navštívilo 1143 diváků. Na druhém 

místě byly pohádky s 541 diváky, na třetím 

kupodivu horory s 274 diváky a na čtvrtém 

akční �lmy s 237 diváky.
Z českých �lmů byl největší zájem o snímky 

Gympl, Svěrákovy Vratné lahve, Jak se krotí 

krokodýli, Bestiář, Maharal a Kvaska. Naopak 

propadákem byl �lm Jak jsem obsluhoval 

anglického krále. Z cizích produkcí se povedli 

Piráti z Karibiku II, Shrek třetí, Simpsonovi ve 

�lmu a poslední Harry Potter.

Kino se v zimních měsících potýkalo 

s problémy s vytápěním, když stávající kotel 

na tuhá paliva naprosto nedostačoval pro 

zajištění tepla v restauraci a prostorech 

kina. Až letošní nově spuštěná únorová 

plyno�kace tyto problémy vyřešila.
Kino si zapůjčuje �lmové kopie od sedmi 

�lmových společností. Jsou to Bonton�lm, 

Falcon, Warner Bros, Intersonic, Bioscop, 

HCE �lm a SPI �lm. Tyto společnosti nám 

účtují �xní nebo procentní půjčovné dle 

atraktivity nebo brzkého nasazení �lmu. 
Filmy se nejprve zapůjčují do multikinových 

komplexů, kde ani 400 představení od 

jednoho titulu není nic výjimečného.
K zasílání �lmových kopií se používá 

služeb České pošty. Pokud je třeba dostat 
nebo poslat kopii ve zkráceném termínu, 
je nutno použít službu Kurýr Českých drah, 
který má ovšem kontaktní místa nejblíže 
v Jičíně nebo Nymburce.

Návštěvnost a tržby místního kina jsou 
závislé především na nabídce �lmových 
distributorů, tj. jaké �lmy a v jakém časovém 
úseku od premiéry jsou nám �lmové kopie 
nabídnuty.

Josef Vodička, vedoucí kina

V kopidlenském kině mají

 největší úspěch komedie
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Poděbrady uvítaly Bambiriádu se vší slávou

Ke všem 28 bambiriádním městům po celé 
České republice se hrdě přidaly i Poděbrady. 
Zámek, jeho zahradu, přilehlé parkoviště 
a prostor pod hradbami, kde akce v pátek 
23. a sobotu 24. května probíhala, navštívilo 
7 737 lidí (z celkových 192 912 návštěvníků po 
celé ČR). Ti si mohli vybrat z více než dvaceti 
stanovišť a stánků, kde pro ně organizace 
pracující s dětmi a mládeží připravily vlastní 
aktivní prezentace, různé hry a disciplíny. 
Právě to je totiž 
cílem Bambiriády 
- spojit příjemné 
s užitečným, 

tedy pobavit 

návštěvníky a 
zároveň je i poučit 

a seznámit s činností organizací, do kterých 
se mohou děti v našem regionu zapojit.

Organizace poděbradské Bambiriády 
se ujal Dům dětí a mládeže Symfonie 
Poděbrady. „Nejtěžší bylo asi sebrat odvahu 
a pustit se do toho. Pak už se sestavil 
přípravný team, kde každý plnil své úkoly. 

Jsem moc ráda, že se tady na Bambiriádě 
sešli nadšení lidé, co dovedou nezištně 
pracovat pro ostatní,“ přiblížila hlavní 
koordinátora akce Mgr. Eva Píšová a přidala 
velké poděkování všem zúčastněným.

Slavnostní zahájení proběhlo v pátek 
v devět hodin za přítomnosti starosty 
města Poděbrad, Ing. Jozefa Ďurčanského, 
který se pravidelně účastnil minulých 
Bambiriád v Nymburce, a náměstkyně 
hejtmana Středočeského kraje paní 
Dagmar Nohýnkové. Po jejich zahajovacích 
projevech už se situace chopili mladí 
moderátoři z Vyšší odborné školy herecké 
Praha - Kateřina Ženková a Petr Semerád. Za 
celé dva dny na pódiu uvedli přes sedmdesát 
tanečních, pohybových, dramatických i 
bojových vystoupení.

Zatímco zněla hudba a hlasy z pódia, 
v celém prostoru poděbradské Bambiriády 
po celé dva dny naplno pulzoval život. 
V pátek sice trochu pozlobilo počasí, což 
naštěstí nikoho neodradilo, ale sobotní 
náhrada v podobě notné dávky slunečních 
paprsků byla více než adekvátní. V každém 
počasí ale dětským návštěvníkům kápla do 
noty bublinková show, když hasiči zaplavili 
prostor pod hradbami jemnou bílou 

pěnou. Starší 
mládež se raději 
vyrazila podívat 
k minirampě, 
kde probíhala 
extrémní show 
jezdců na kole, 

kolečkových bruslích a skatu. Kdo prahl 
po umění, mohl navštívit jedno z mnoha 
představení v divadle Na Kovárně nebo si 
prohlédnou výtvarná díla na téma Labe. 
A kdyby se někomu zachtělo poznání, 
stačilo zajít do zámeckého biografu, kde 
besedovala slavná válečná novinářka 
Petra Procházková o muslimských zemích. 
A pořád bylo kam jít dál: skákací hrad, 
slaňování, střelba z luku i vzduchovky, 
vystavená armádní i policejní technika, 
ukázka výcviku policejních psů, stříkání 
z vodních děl...

Na Bambiriádě zkrátka nikdo nemusel 
soutěžit, a přesto všichni vyhráli - výborně 
strávený čas, hezké zážitky a poučení. Jedno 
z dětí dokonce nechtělo fakt, že letošní 
Bambiriáda už skončila, přijmout a nechtělo 
krásný zámek v Poděbradech vůbec 
opustit. Bambiriáda 2008 je za námi - ať žije 
Bambiriáda 2009, ať už bude kdekoli!!!

Více informací a spoustu fotogra@í najdete 
na www.bambiriada.cz v sekci Poděbrady.

Tomáš Bruner a Marek Velechovský,

mediální team Bambiriády 2008

Do svých letních plánů můžete i 
letos vložit návštěvu Kozího vršku 
v Milkovicích v Českém Ráji, a to hned 
při několika příležitostech.

Kozí mejdan

Devátý ročník osmidenní kulturně-
společenské slavnosti věnované 
kozám a svobodomyslnému způsobu 
života. Tentokrát během srpnového 
úplňku od středy 13. do středy 
20. srpna 2008. Setkání ve volné 
krajině, při kterém vystoupí muzikanti 
a divadelníci, kteří sami přijedou. 
Vstupné dobrovolné, ceny lidové, 
stanování v místě možné.

Veřejná škola dojení

Po předchozí telefonické nebo 
e-mailové dohodě je možné kdykoli 
přijet se skupinou dětí, dětským 
táborem, školou nebo v jiném 
seskupení. Rádi vám vysvětlíme, co 
jsou kozy za zvířátka, a pokusíme se vás 
je naučit dojit. Součástí je i návštěva 
Kozího muzea a ukázka zemědělské 
techniky.

Dobrovolníci na ekofarmě

Chováme kozy a osly, sušíme seno, 
sbíráme ovoce, pěstujeme rozličné 
plodiny, ... K tomu ke všemu uvítáme 
pomocníky, kteří si chtějí vyzkoušet, co 
všechno obnáší život na statku, nebo 
si chtějí zlepšit fyzičku a opálit se jinak 
než s činkou v ruce ve @tness centru. 
Více informací o aktivitách z Milkovic 
naleznete na www.kozy.cz.

Stanislav Penc

Prázdniny s kozami

Tip na výlet

U příležitosti 63. výročí osvobození naší vlasti položil starosta Kopidlna Josef Táborský 

květiny u hrobu padlých vojáků a na dalších pietních místech
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KOPICUP 2008: domácí na 3. místě
XXV. ročník nohejbalového turnaje trojic v Kopidlně

Tradiční nohejbalový turnaj v Kopidlně 
pořádal první májový den kulturní výbor 
města a partnerem byla místní organizace 
sociální demokracie. Od časných ranních 
hodin pršelo a turnaj málem neproběhl. 
Bohužel nepřízeň počasí měla zásadní 

vliv na příjezd především silných týmů ze 

Sloupna a z Nové Paky. Sedm statečných, 

včetně vítězů minulých ročníků – bojov-

níků z Prasku a chlouby místního nohecu 

STS Chvojkovice-Brod – odstartovalo tur-

naj před desátou hodinou.

Po prezenci v 9 hodin byla mužstva roz-

dělena do dvou základních skupin, dva 

nejlepší týmy pokračovaly v semifinálo-

vém zápolení. Neúspěšní borci ze základ-

ních skupin si ovšem zahráli malé finále 

každý s každým. Velký favorit celého tur-

naje, domácí mazánci STS Chvojkovice-

-Brod (ve složení: Veselka, Zajda, Miky), od 

prvního střetnutí se 3 králi mátožně hle-

dal optimální formu.

V semifinále se střetly renomované 

týmy Prasek, Jičín Z, Akord a vyčerpa-

ná traktorová stanice Chvojkovice-Brod. 

V mini turnaji zvítězil favorizovaný Prasek 

následovaný Akordem a na třetí místo se 

vyškrábala STS.

V mini turnaji poražených prokázali lep-

ší formu 3 králové a patří jim zasloužené 

5. místo. Na šesté příčce se umístila Smí-

šenka (tým jednoho muže, jedné ženy a 

jedné dívky) a jako poslední Cihelna, plná 

mužů zákona.

Poté jsme vyhlásili vítěze a předa-

li hodnotné ceny. Opakovala se situace 

z loňského ročníku, kdy dal vítěz soutěže 

přednost laciným domácím spotřebičům 

před pořádným míčem, který skončil 

v rukou zřejmě dobrého oddílu STS Chvoj-

kovice-Brod.

Na tomto místě bych rád poděkoval za 

kulturní výbor i nohejbalové nadšence 

panu Mojmíru Hlouškovi, který se zna-

menitě postaral o občerstvení a přípravu 

k turnaji. Příští rok můžeme očekávat exhi-

biční zápas ligových nohejbalistů. 

(rom)

Jméno
Dráha 

1

Dráha 

2

Dráha 

1+2

Dráha 

3

Dráha 

4

Dráha 

3+4
Celkem Pořadí

Brodský Václav 101 101 202 95 84 179 381 11.

Podzimek Jaroslav 97 118 215 94 84 178 393 8.

Zedek Pavel 102 105 207 112 93 205 412 7.

Carda Antonín 105 111 216 99 107 206 422 6.

Tobiáš Pavel 95 93 188 100 91 191 379 12.

Jaroš Jaroslav 106 116 222 109 115 224 446 3.

Albrecht Petr 113 143 256 125 123 248 504 1.

Cabálek Milan 105 93 198 98 87 185 383 10.

Kosina Vladimír 122 118 240 124 126 250 490 2.

Chalupníček Josef 112 105 217 110 116 226 443 4.

Krulich Milan 118 110 228 90 107 197 425 5.

Novák Miloslav 101 89 190 101 96 197 387 9.

Rekord dráhy :
128

P. Albrecht

2007

143
P. Albrecht

2008

125
P. Albrecht

2008

131
P. Albrecht

2006

527

Kopidlenský pohár 2008

3. ročník turnaje v kuželkách
Výsledková listina Kopidlenský pohár 2008 - Kuželky Již třetího ročníku - speciálního tur-

naje v kuželkách – se zúčastnili borci 

z Kopidlna.

Dvanáct statečných sportovců se 

utkalo na 4 drahách a od startovního 

výstřelu šel do vedení Vláďa Kosina. 

To ještě netušil, že srdnatý bojovník 

zkušený kopálista Péťa Albrecht zaú-

točí jak lavina na druhé dráze, vytvoří 

rekord dne 143 bodů! A bezpečně se 

uvelebí v čele pelotonu závodníků.

Naproti tomu ze zadních pozic úto-

čil neúspěšně od prvních kulů Pavel 

Tobiáš. Přes neutuchající bojové nasa-

zení a výrazné zlepšení na třetí dráze 

neudržel vítězného ducha ve finiši a 

velmi těsně, o fous = 2 body, skončil 

na ještě bodovaném 12. místě za Vaš-

kem Brodským.

Poděkování zaslouží firmy Podlahy 

Votoček a Aveflor za podporu menši-

nového sportu.                                (rom)

S p o r t




